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Příchod tolik očekávaného jara a hřejivé teplo slunečních paprs-
ků přinášejí do ulic naší obce nejen více barevnosti v předzahrádkách 
rodinných domů, ale také spoustu jarních činností a akcí, které nás 
lákají do přírody i na výlety. Na dětských hřištích se opět ozývá ra-
dostný smích při hrách našich nejmenších a dospělí vyhledávají příle-
žitosti k pobavení. První jarní společenské události, které nám dávají 
možnost setkávání a zábavy už proběhly, neboť velikonoční svátky 
letos připadly již na konec měsíce března, a tak nám v paměti dozní-
vají ty nejčerstvější vzpomínky.    

Když se řekne Velikonoce, většině lidí se zřejmě vybaví pomlázka, 
vajíčka a volné pondělí. Někteří je považují za svátky jara, které nám 
přináší novou mízu, nový dech života. Velikonoce jsou symbolem 
svobody, nových začátků a pro křesťany znamenají připomenutí mu-
čednické smrti a zmrtvýchvstání Ježíše Krista, Božího Syna. Předchází 
jim čtyřicetidenní postní doba, která začíná oslavami fašanku neboli 
masopustu a končí nástupem Pašijového týdne před vlastními Veli-
konocemi. 

V naší obci mají Velikonoce svoji pevnou tradici. Na Zelený čtvr-
tek, kdy odlétají zvony do Říma, vyrážejí do ulic místní děti, aby svým 
hrkáním až do soboty nahradily chybějící zvonění. Víkend před Veli-
konocemi je spojen s pečením beránka, chystáním mašlí i barvením 
vajíček, takže v domácnostech je plno shonu. Velikonoční neděle pak 
bývá ve znamení tradičního koštu nových vín, který je vyhlášenou 
akcí v širokém okolí, a v pondělí můžete v ulicích mimo jiné potkat 
krojovanou chasu, která chodí „rócat“ děvčata vlastnoručně uplete-
nou „rócou“. Ta letošní měřila pět a půl metru a byla chloubou všech 
zúčastněných mládenců. Tradice a zvyky svátků jara nám připomněly 
také děti z hlohoveckého folklórního souboru na jejich úspěšné be-
nefi ční akci s názvem Na Veliků noc. Letošní Velikonoce se vydařily, 
byť byly o něco chladnější než ty předchozí. 

Mgr. Hana Sítková

S příchodem jara zavládla v naší obci dobrá nálada

Velikonoce v Hlohovci
mají svoje tradice

Hrkání místních dětí. Foto: Archiv ND Hlohovecká chasa obcházela všechna děvčata. Foto: Archiv ND

Vrátilo se jaro z dáli, 
rozkvetly nám stromy v háji.

Květy třešeň obsypaly, 
vůně láká včely v dáli. 

Hrdličky a kosi letí,
na hnízdo svých malých dětí!

Kuřátka jsou zase nová,
maminka je k sobě schová.

Travička se třpytí rosou, 
děda seče ostrou kosou.

Eliška Koňaříková

Sníh se ztratil do neznáma,
ptačí zpěv je slyšet zrána.

Vzduch je plný vůně kvítí,
slunce na nás krásně svítí.

Louka se pyšní petrklíčem,
jaro nám otevře zlatým klíčem!

Dalibor Lípa

Jaro je tu

Jaro už přichází
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VÝPIS USNESENÍ
přijatých na 7. veřejném zasedání Zastupitelstva obce Hlohovec

ve volebním období 2014-2018,  konaném dne 15. 3. 2016 v zasedací místnosti OÚ Hlohovec

Zastupitelstvo obce Hlohovec (dále jen 
“ZO”) na svém 7. veřejném zasedání přijalo 
usnesení č.:
• 1/7/2016 ZO zvolilo  ověřovatele zápisu: 

Zdeněk Garčic, JUDr. Pavel Kašník;
• 2/7/2016 ZO zvolilo návrhovou komisi ve 

složení: předseda Mgr. Sylva Vlašicová, čle-
nové Ing. Jiří Vlk, Mgr. Hana Sítková;

• 3/7/2016 ZO schválilo  program dnešního 
zasedání v podobě, jak byl zveřejněn;

• 4/7/2016 ZO vzalo na vědomí zprávu sta-
rostky obce o plnění usnesení přijatých na 
minulém zasedání ZO;

• 5/7/2016 ZO vzalo na vědomí zprávu sta-
rostky obce o podaných žádostech o účelo-
vé dotace z veřejných rozpočtů poskytova-
telů: 
a) SFDI ČR na akci: Hlohovec – ul. Hlavní, 

Lednická, chodníky, ve výši 5,47 mil. Kč 

b) MPO ČR na akci: Rekonstrukce vytápě-
ní v  základní škole v  Hlohovci, ve výši 
0,37 mil. Kč 

c) JMK na akci: Hlohovec - zastřešení zpev-
něné plochy u KD, ve výši 0,55 mil. Kč;

• 6/7/2015 ZO schválilo plán činnosti fi -
nančního výboru a  kontrolního výboru na 
rok 2016 a ukládá předsedům obou výborů 
předkládat zprávy o výsledku kontroly vždy 
na následujícím zasedání ZO;

• 7/7/2016 ZO schválilo v  souladu s  usta-
novením § 84 odst. 2 písm. b) zákona 
č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve 
znění pozdějších předpisů, účetní závěrku 
obce Hlohovec, IČO: 00283151, za rok 2015 
k rozhodnému dni 31. 12. 2015;

• 8/7/2016 ZO schválilo v  souladu s  usta-
novením § 84 odst. 2 písm. t) zákona 
č.  128/2000 Sb., o  obcích (obecní zřízení), 
ve znění pozdějších předpisů, aktualizaci 

č. 2 směrnice č. 4/2012, kterou se stanoví 
zásady pro poskytování cestovních náhrad 
členům Zastupitelstva obce Hlohovec;

• 9/7/2016 ZO schválilo uzavření smlouvy 
o právu provést stavbu chodníku na cizím 
pozemku p. č. 1088/2 v k. ú. a obci Hloho-
vec, ulice Dolní konec;

• 10/7/2016 ZO schválilo uzavření smlouvy 
o  budoucí smlouvě kupní části cizího po-
zemku p. č. 1088/2 v k. ú. a obci Hlohovec, 
ulice Dolní konec;

• 11/7/2016 ZO schválilo záměr prodeje 
části obecního pozemku p. č. 1736 v  k.  ú. 
a obci Hlohovec, na ulici Dolní konec, a to 
po oddělení jeho části minimálně v rozsahu 
věcného břemene vedení a  provozování 
distribuční sítě NN podle geometrického 
plánu, za minimální kupní cenu 100,- Kč za 
1 m2;

• 12/7/2016 ZO schválilo záměr prodeje 
části obecního pozemku p. č. 1105/1 v k. ú. 
a obci Hlohovec, na ulici Dolní konec, a to 
po oddělení jeho části minimálně v rozsahu 
věcného břemene vedení a  provozování 
distribuční sítě NN podle geometrického 
plánu, za minimální kupní cenu 100,- Kč za 
1 m2;

• 13/7/2016 ZO schválilo záměr prode-
je obecních pozemků p. č. 1070/2, 1071 
a  1072/1 v  obci a  k. ú. Hlohovec, na ulici 
Dolní konec, se zohledněním vlastnictví 
staveb nájemce na převáděných obecních 
pozemcích a přístupu nájemcova rodinné-
ho domu z veřejné komunikace přes převá-
děné, za minimální kupní cenu 100,- Kč za 
1 m2;

• 14/7/2016 ZO schválilo úplatný převod 
části pozemku p. č. 814/1 v k.ú. a obci Hlo-
hovec, na ulici Valtická, která se dle geome-
trického plánu č. 1186-207/2015 vyhotove-

Zprávy z radnice

Informace z obecního úřadu

Celní úřad pro Jihomoravský kraj, Územní 

pracoviště v  Břeclavi, Břetislavova 2, 690  95 

Břeclav, tel. 519 365 248  upozorňuje na po-

vinnost zaregistrovat se jako plátce spotřební 

daně z vína a meziproduktů:

• Podle ustanovení § 93 odst. 1 zákona č. 
353/2003 Sb., o spotřebních daních, ve znění 
pozdějších předpisů (dále jen „zákon o SpD“) 
jsou tichá vína, šumivá vína, fermentované 
nápoje a  meziprodukty (dále také jen „vy-
brané výrobky“) předmětem spotřební daně 
z vína a meziproduktů. 

• Podle ustanovení § 8 zákona o SpD daňová 
povinnost vzniká výrobou vybraných výrob-
ků na daňovém území Evropské unie nebo 
dovozem vybraných výrobků na daňové úze-
mí Evropské unie.

Celní úřad upozorňuje vinaře

ného Ing. Janem Hlávkou dne 5. 11. 2015 
odděluje a nově označuje jako parcela číslo 
814/11 o výměře 47 m2, z vlastnictví obce 
Hlohovec do vlastnictví manželů Simony 
Tomkové a Petra Tomka, za cenu 100,- Kč za 
1 m2;

• 15/7/2016 ZO schválilo úplatný převod 
části pozemku p.č. 814/3 v k.ú. a obci Hlo-
hovec, ulice Na kopci, která se dle geome-
trického plánu č. 1187-206/2015 vyhotove-
ného Ing. Janem Hlávkou dne 23. 10. 2015 
odděluje a nově označuje jako parcela číslo 
814/12 o  výměře 1 m2, z  vlastnictví obce 
Hlohovec do vlastnictví manželů Jany Piš-
kulové a Ing. Dyma Piškuly, za cenu 100,- Kč 
za 1 m2;

• 16/7/2016 ZO vzalo na vědomí informa-
ce o rozpočtovém opatření č. 5/2015, které 
provedla Rada obce Hlohovec na své schůzi 
č. 17/2015 dne 30. 12. 2015;

• 17/7/2016 ZO schválilo provedení rozpoč-
tového opatření č. 1/2016 rozpočtu obce na 
rok 2016;

• 18/7/2016 ZO revokovalo usnesení 
č.  7/23/2014, kterým schválilo podání žá-
dosti k  Městskému úřadu Břeclav o  poří-
zení nového Územního plánu Hlohovec 
a  schválilo zpětvzetí žádosti podané na 
Městský úřad Břeclav ze dne 3. 1. 2014 pod 
č.j. 95/2014.;

• 19/7/2016 ZO doporučilo Radě obce Hlo-
hovec schválit cenu ročního nájemu za část 
pozemku p. č. 1202 v  k.ú. Hlohovec, pod 
zařízením a.s. Česká telekomunikační infra-
struktura ve výši 30.000,- Kč a s dalším ujed-
náním, že se roční nájemné od roku 2018 
na každý další rok navýší o 3 % nájemného 
zaplaceného v předchozím roce; 

RNDr. Marie Michalicová
starostka obce

• Podle ustanovení § 3 písm. l) zákona o SpD 
se uvedením do volného daňového oběhu 
rozumí každá, i protiprávní výroba vybraných 
výrobků mimo režim podmíněného osvobo-
zení od daně.

• Podle ustanovení § 9 odst. 1 zákona o  SpD 
povinnost daň ve stanovené lhůtě přiznat 
a zaplatit vzniká okamžikem uvedení vybra-
ných výrobků do volného daňového oběhu 
na daňovém území České republiky. 

• Plátcem spotřební daně z  vína a  mezipro-
duktů je podle ustanovení § 4 odst. 1 zákona 
o SpD právnická nebo fyzická osoba, která je 
výrobcem, jíž vznikla povinnost daň přiznat 
a zaplatit v souvislosti s uvedením vybraných 
výrobků do volného daňového oběhu podle 
ustanovení § 9 odst. 1 zákona o SpD.

• Podle ustanovení § 4 odst. 2 zákona o  SpD 
je osoba uvedená v  ustanovení § 4 odst. 1 
zákona o SpD povinna se zaregistrovat jako 
plátce spotřební daně z vína a meziproduktů 
nejpozději do dne vzniku první povinnosti 
daň přiznat a zaplatit.

• Podle ustanovení § 92 odst. 1 plátcem spo-
třební daně z  vína a  meziproduktů není fy-
zická osoba, která na daňovém území Čes-
ké republiky vyrábí výhradně tiché víno, za 
podmínky, že celkové množství vyrobeného 
tichého vína za kalendářní rok nepřesáhne 
2.000 litrů. 

• Podle ustanovení § 92 odst. 4 zákona o SpD 
pokud fyzická osoba poruší podmínky stano-
vené v odstavcích 1 až 3 ustanovení § 92 zá-
kona o SpD, je povinna se zaregistrovat jako 
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Obec Hlohovec zprostředkovává vyhotovení obědů a zajišťuje zdar-
ma rozvoz obědů do domácností po mnoho let pro své občany v důcho-
dovém věku. V současné době vaří obědy restaurace Venuše ze Zaječí. 
Důležité informace pro případné zájemce o odebírání obědů:
- oběd se dodává v jídlonosičích, které si strávníci pořídí ve 3 ks
- dovoz jídla je zajištěn každý pracovní den mezi 9.00 – 10.00 hodinou
- výběr oběda z předem dodaného jídelníčku
- cena 1 oběda činí 57,50 Kč
- platba za odebrané obědy vždy po skončení měsíce na pokladně OÚ

Podrobnější informace získáte na Obecním úřadě Hlohovec u paní 
Jitky Lípové tel. 519 354 103. Dobrou chuť 

Jitka Lípová, referentka OÚ

Pozornosti mnohých jistě neunikla stavební činnost u místního 
kulturního domu. Co se zde vlastně připravuje? Mobilní zastřešení 
venkovního tanečního parketu. Touží po něm organizátoři kulturních 
akcí snad již od dob otevření kulturního domu v roce 1975, zejména 
hlohovecká chasa. Pěkné počasí je vždycky dobrým předpokladem 
zdařilé akce, ale když je sluníčka moc, je vítaný každý stín. Před slun-
kem a horkem se potom nejlépe schovává v hospodě, což jistě uvítá 
hospodský, ale děvčatům chybí tanečníci … V minulosti se objevilo 
několik odvážných návrhů, většinou však technicky nereálných nebo 
neúměrně náročných na montáž. Nevyšel ani pokus s vysázením lip. 

Věříme, že se to změní nyní. Výsledkem prováděných stavebních 
prací bude rozšířená a odkanalizovaná zpevněná plocha zámkovou 
dlažbou na severní straně od „zahrady“ na její celé šířce, včetně mo-
bilního oplocení. Vlastní zastřešení bude realizováno mobilním párty 
stanem o půdorysných rozměrech 35 x 7 m se sedlovou střechou, 
montovaným v modulech na kovové nosné konstrukci. Myslí se i na 
prodloužení rozvodu elektřiny, takže návštěvníky akcí nebudou při 
chůzi obtěžovat provazce kabelů. K bezpečnosti přispějí i další úpravy. 
Po obou stranách u vstupu do kulturního domu zmizí nečekaný scho-
dek a pro vychlazené pití si dojdou hodovní hosté k „bočnímu“ okénku 
po novém dlážděném chodníku. Je třeba přiznat, že tato fi nančně po-
měrně náročná investice v celkové výši 1,2 mil. Kč je možná díky vydat-
né pomoci Jihomoravského kraje. Zastupitelé Jihomoravského kraje v 
únoru rozhodli o poskytnutí 550 tis. Kč, tedy téměř poloviny hodnoty 
díla. Za to jim patří zcela jistě naše poděkování.  

Tak šohaji, ven ze šenkyša a zavrťte děvčata pod májí třeba hned 
na májových hodkách…

Text a foto: Marie Michalicová, starostka

Dobře, ale kde jsou Haltéry nebo snad Haltéra? Název U Haltér zvolil in-
vestor - obec i na provozním řádu hřiště záměrně, aby místní názvosloví zcela 
nezaniklo. Rodilý Hlohovčan ví, že jsou to rybí sádky na ulici U rybárny. 

Původní záměr obnovit oblíbené hřiště u kostela Zastupitelé obce pře-
hodnotili poté, kdy se ukázal problém se vzdušným vedením vysokého na-
pětí vzhledem k bezpečnosti dětí neprominutelný. Dotace už byla přislíbena, 
když se slib distribuční fi rmy přeložit toto vedení do země začal jevit po mno-
hých jednáních obce až neuvěřitelně reálný. Ovšem s projektem a přípravou 
bude vlastní kabelizace možná v dohledu dvou, až tří let, sdělila fi rma E.ON. 
Následovalo rychlé rozhodnutí a další rychlé kroky. V diskuzi vyhrálo místo 
opět v zeleni u rybníka, zejména s ohledem na volný obecní pozemek. Vybra-
ná vítězná fi rma hřiště.cz, s.r.o. z Brna si sice se zahájením stavby hřiště dala 
na čas, ale hotové ho předala na podzim podle smluveného termínu. Děti 
si tak už během mírné zimy mohly vyzkoušet prolézačky, houpačky nebo 
skluzavku a dospělý doprovod „polní“ posezení. Herní prvky jsou stejně jako 
v mateřské škole z akátu, jen trochu jiný je jejich výběr. Uvidíme, zda si svou 
„atrakci“ oblíbí spíše ti menší nebo již školáci. Dostatek volného místa dovolí 
hřiště doplnit o další prvky a chceme ještě vhodnou výsadbou stromů zajistit 
zastínění alespoň části plochy. 

I v případě této investice byla obec v loňském roce úspěšná se žádostí 
o  dotaci, tentokrát z tuzemských zdrojů. Ministerstvo pro místní rozvoj ze 
svého rozpočtu přispělo částkou 387,5 tis. Kč. To je 70 % celkem vynalože-
ných nákladů. 

Přejeme si jistě všichni, ať slouží těm, kterým je určeno, tedy dětem, van-
dalismus ať se mu vyhýbá. Také apelujeme na pejskaře, ať jsou ohleduplní 
k dětem a venčí své psy mimo hrací plochu, místa je v okolí dostatek. Hřiště 
u kostela nebouráme, ale nebudeme až do odstranění vzdušného vedení 
VN herní prvky obnovovat a upozorňujeme rodiče, že vstup sem je zatím na 
vlastní nebezpečí. I to chceme změnit a věřím, že se sem, již na bezpečné 
hřiště zase děti rády vrátí. 

Text a foto: Marie Michalicová, starostka

Příznivce elektronické komunikace využívající služeb a možností soci-
álních sítí jistě zaujme možnost nechat se informovat o kulturních, spole-
čenských, sportovních či jiných událostech v obci od května prostřednic-
tvím komunikační sítě facebook. Doufáme, že tento operativní a u mladé 
generace oblíbený sdělovací prostředek přispěje ještě k  větší podpoře 
veřejnosti v Hlohovci pořádaných akcí. 

Marie Sítková, 
referentka OÚ

Služba pro seniory

Májové hodky budou 
už pod střechou

Dětské hřiště U Haltér 
je v provozu 

Hlohovec 
na facebooku

plátce spotřební daně z vína a meziproduktů 
nejpozději do 15 kalendářních dní ode dne 
porušení těchto podmínek.  

• Přihlášky k registraci jsou k dispozici na pra-
covišti Celního úřadu pro Jihomoravský kraj, 
Břetislavova 2, 690 05 Břeclav nebo ke stažení 
na stránkách celní správy: www.celnisprava.
cz. V případě nejasností kontaktujte správce 

daně na telefonním čísle 519 365 248. 
• Má-li daňový subjekt nebo jeho zástupce 

zpřístupněnu datovou schránku, je povi-
nen podat přihlášku k  registraci, oznámení 
o změně registračních údajů, řádné daňové 
tvrzení nebo dodatečné daňové tvrzení pou-
ze datovou zprávou ve formátu a  struktuře 
zveřejněné správcem daně.

• Podle ustanovení § 247a odst. 1 zákona 
č.  280/2009 Sb., daňový řád, ve znění poz-
dějších předpisů může správce daně uložit 
pokutu do 500.000,- Kč tomu, kdo nesplní 
registrační, ohlašovací nebo jinou povinnost 
stanovenou daňovým zákonem nebo správ-
cem daně.

Zdroj: Celní úřad pro JMK

Nové dětské hřiště.U kulturního domu se staví.
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Dění v obci

Československá obec legionářská Valtice působí také v Hlohovci
Československá obec legionářská Valtice vznikla v  roce 2008. 

Základem členů se tehdy stali příslušníci Aktivní zálohy Jihomo-
ravského kraje, kteří se touto formou hlásili k  legionářským a  vo-
jenským tradicím naší armády. ČsOL vznikla již v roce 1921 a s nu-
cenými přestávkami v  období let 1939 – 1945 a  1949 až 1990 na 
území Československa působí dodnes. V letech 1949 až 1989 půso-
bila v exilu. Hlavním cílem ČsOL je tak v celé době působení nejen 
prezentace historických tradic československých legií na frontách 
Velké války 1914 – 1918 a sibiřské anabáze v Rusku 1918 – 1920, ale 
po II. světové válce se k těmto tradicím připojili i zahraniční vojáci 
bojující proti nacismu.  Hlavním cílem v době mezi světovými vál-
kami byla i sociální a kulturní činnost. Budovala se muzea, pomníky, 
legionáři často v jednotlivých obcích byli nositeli vlastenectví, ko-
naly se legionářské poutě na místa bojů, zabezpečovaly se sociální 
potřeby. V době druhé světové války byli jako zastánci a  obránci 
republiky často stíháni, vězněni, popravováni. Po roce 1949 se stali 
pro svůj boj proti bolševikům v  Rusku představiteli buržoazní re-
publiky, kapitalistického režimu, byli zbavováni důchodů, degrado-
váni, pronásledováni.

V našem regionu působila jednota ČsOL Valčicko, do roku 1938 
složená především z  četníků, příslušníků Finanční stráže, učitelů, 
poštmistra a železničářů, kteří byli přímí účastníci bojů ve Francii, 
Itálii a hlavně v Rusku. Součástí této jednoty byli i příslušníci těchto 
jednotek z Garschonthalu -Úval, proto jednota nesla obecný název 
Valčicko. Tato jednota fungovala až do záboru a  přičlenění Valtic 
k Velkoněmecké říši v roce 1938, po válce byla obnovena a v roce 
1949 pravděpodobně jako ostatní jednoty byla nuceně zákonem 
přičleněna ke Svazu protifašistických bojovníků. 

Jak bylo již výše uvedeno, členové jednoty Valčicko byli přede-
vším přistěhovalí zaměstnanci státní služby. Přímo rodákem z Valtic 
v revolučním vojsku, jeho bojující části, nikdo nebyl. Je známo, že 
z tehdejších Valtic narukoval do války a vrátil se jako čs. legionář Mi-
chal Hanic, ten se však narodil na Slovensku v Piešťanech, do Valtic 
se přiženil a pracoval zde jako nádeník, po svém návratu z italských 
legií jako samostatně hospodařící rolník. Další dva byli rodáci ně-
mecky hovořící a jejich zařazení do čs. armády podléhalo mobilizaci 
po vzniku republiky a s čs. revolučním vojskem se vrátili jako pra-
covníci z Vladivostoku, nikoliv jako bojující legionáři.

Současná jednota ČsOL Valtice za dobu svého působení zorga-
nizovala spoustu akcí jak regionálních, tak na úrovni krajů, repub-
liky ale i v zahraničí. Poutě do Polska a Haliče, na Duklu, do Užho-
rodu, zájezdy pro členy ale i  školy do Hrabyně či koncentračního 
tábora Mauthausen, závody s  připomenutím legionářských tradic 
a osobností jako Zborovský závod mládeže, šachové turnaje Amo-
se Pokorného či legionářských osobností jak pro veřejnost, tak pro 
mládež. Besedy, přednášky, koncerty v  rámci projektu Růže pro 
válečné veterány, pro krajany ve Vídni, pietní akty ve dnech výročí 
osvobození v  roce 1945, narozenin a  výročí legionářských osob-
ností. Péče o válečné veterány II. světové války, zajištění fi nančních 
prostředků pro nákup léků. A hlavně vyhledávání jak legionářů tak 
padlých v zájmových obcích dle požadavků a zájmu partnerů jed-
noty. Nejvýznamnějším projektem je tak v současné době práce na 
publikaci o legionářích okresu Břeclav.

V loňském roce přenesla jednota svou činnost do Hlohovce. 
Je to tím, že každá jednota má svou komunikační adresu, větši-
nou v místě bydliště jejího představitele. Za dobu svého působení 
v Hlohovci jednota zorganizovala několik akcí jako např. Adventní 
koncert s uctěním památky padlých rodáků Hlohovce za světových 
válek, kurz čtení kurentu – starého písma pro genealogy, meziná-
rodní šachový turnaj mládeže, každý třetí čtvrtek v  měsíci nadále 
pořádá tzv. Historický čtvrtek ve Valticích. Připravujeme Legionář-
ské „gulášování“, přednášky, besedy o  legionářské a  vojenské his-
torii, koncerty pro válečné veterány a to jak v Hlohovci a Valticích, 
ale i jiných místech jak na Moravě, Rakousku, Slovensku, či Východ-
ních Čechách. Plánů a představ je spousta a tak jako i jiné neziskové 
činnosti vše se odvíjí od fi nancí a  hlavně nejen od dobrovolnické 
práce jednotlivých členů jednoty ale i  od toho, že tato činnost je 
vykonávána pro veřejnost a záleží na ní, zda tyto akce přijme a bude 
je navštěvovat, aby měly svůj smysl a přínos. Každé vyzvednutí na 
světlo těch, co vybojovali republiku a později ji bránili, má svůj smy-
sl právě v dnešní době, kdy se na toto velmi rychle zapomenulo.

Mgr. František Trávníček

I. ročník Mezinárodního šachového turnaje mládeže hostila hospoda Morava.

Starostka obce Hlohovec RNDr. Marie Michalicová předává ceny 
vítězům šachového turnaje. Foto: Archiv ND

Discoples
Velkou návštěvností se již tradičně těšil Discoples pořádaný našimi 

místními fotbalisty. Na své si na něm přijdou všichni ti, kteří neholdují 
dechovce, a tak se 12. března kulturním domem rozléhal především 
hlahol mladší generace z  Hlohovce a  širokého okolí. Návštěvníkům 

hrála již tradiční skupina Apollo, která v sále kulturního domu navodila 
veselou náladu. Foto z akce postrádáme, neboť jak praví pořadatelé: 
„Naši akci je lépe prožít si a pamatovat, než nějaké foto pořizovat.“  

Hana Sítková 
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Straškráby. Polonéza by určitě uspěla i  ve fi nálním 
kole soutěže „Star Dance“. Na plese také nechybě-
la ukázka společenských tanců a  módní přehlídka 
oblečení návrháře Jana Svobody. Úderem dvanácté 
hodiny byla losována bohatá tombola. Po skončení 
plesu v ranních hodinách na nás čekal opět pan Svo-
boda a vyrazili jsme směr Hlohovec. Domů jsme se 
všichni vraceli ve výborné náladě a naši rodnou vís-
ku jsme přivítali ve tři hodiny ráno hlasitým lidovým 
zpěvem. Ples jsme si všichni moc užili a už teď se tě-
šíme na příští jubilejní desátý ročník školního plesu. 

Mgr. Klára Jankovičová, učitelka 
Foto: Archiv ZŠ

Plesové ohlédnutí

Školní ples ZŠ Hlohovec a ZŠ Lednice 

Poslední akcí slovácké hlohovecké chasy pod vede-
ním zvolených stárků bývá tradiční krojovaný ples. Ten le-
tošní se stejně jako další zábavy pořádané za spoluúčasti 
krojované mládeže těšil velkému zájmu veřejnosti. Ples 
navštívilo téměř 250 lidí nejen z Hlohovce. Letošní ročník 
byl zahájen předtančením České besedy, kterou s  námi 
opět s velkou trpělivostí nacvičila paní Sylva Vlašicová. Za 
to jí patří náš srdečný dík. Návštěvníci se dobře bavili až 
do pozdních nočních hodin. Taneční parket byl stále plný 
hlavně díky dechové hudbě Túfarance s kapelníkem Janem 
Bílkem. 

Po půlnoci jsme si zvolili dva nové stárky pro další rok. 
Na svá ramena jsme zvedli Františka Bartošíka a Jožku Be-
neše. Dvojice bratranců tedy předala žezlo další bratranec-
ké dvojici. Přejeme jim, aby měli stejně úspěšnou sezónu, 
jaká se vydařila nám. Děkujeme za podporu Obci Hloho-
vec, všem sponzorům a organizátorům. 

Bývalí stárkové Zdeněk a Jan Garčicovi.
Foto: Archiv ND

Konečně jsme se po roce zase dočkali. Milovníci 
tance a zábavy mohli navštívit tento rok v pořadí již 
devátý Školní ples. Ples se odehrával v  krásně zre-
konstruovaných prostorech Multifunkčního centra 
v Lednici. Dobrá nálada započala již při cestě z Hlo-
hovce do Lednice s  naším výborným každoročním 
„kočím“ panem Svobodou. Hlohovec jsme autobu-
sem objeli raději dvakrát, abychom nabrali případné 
opozdilce. Celý večer nám vyhrávala skupina Šarže 
54 a cimbálová muzika Cimbalmen.  Prostory jízdár-
ny byly zaplněny do posledního místa.  Žáci osmých 
a devátých tříd nám opět předvedli krásnou poloné-
zu, kterou letos nacvičili pod vedením pana učitele 

Nástup na předtančení České besedy.

Krojovaná děvčata. Volba stárků roku 2016.

Pedagogické sbory obou pořádajících škol.

Taneční vystoupení.

Slavnostní polonéza zahájila 9. Školní ples.
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Hlohovecký dětský soubor uspořádal benefiční akci
V předvečer Květné neděle, týden před 

Velikonocemi, se v  KD uskutečnila benefi ční 
akce s názvem Na Veliků noc. Program zahá-
jily děti z hlohoveckého folklorního souboru, 
které si nacvičily pásmo velikonočních zvyků, 
jako je vynášení Moreny, hrkání, rócání, zdo-
bení vajíček, či her s jarní tématikou. Hodovní 
kroj, který zdobil všechny malé účinkující, do-
dal celému vystoupení sváteční punc. V pro-
gramu vystoupil také sbor mužáků z Valtic. 
V  jejich podání zazněly krásné písně hloho-
veckého skladatele Jožky Vaškoviče – Ked 
stareček ríkávali, Preletěly husy divé,…., při 
nichž se orosilo nejedno oko v sále. Celou akci 
doprovázela mladá hlohovecká cimbálová 
muzika Kamenica s primáškou Aničkou Petrá-

Cimbálová muzika Kamenica.

Program Na Veliků noc.

Prodej velikonočních výrobků na benefi ční akci.

Vynášení Moreny v podání dětí z folklórního souboru.

šovou, která v  závěru programu přidala také 
své vlastní vystoupení a krásným zpestřením 
benefi čního podvečera byla poutavá a vtipná 
„lohovština“ moderátorky Kateřiny Flaškové.

Během programu probíhal současně ve-
likonoční jarmark, na kterém se prodávaly 
perníčky, kraslice, origami vajíčka, omalován-
ky moravských ornamentů a  další výrobky 
a dobrůtky s velikonoční tématikou. Na závěr 
proběhlo několik napínavých tichých aukcí, na 
kterých se dražily tradiční kraslice, velikonoční 
beránci, dvoumetrová róca i pštrosí vejce.

Všichni přítomní mohli také na malém 
koštu ochutnat vína místních vinařů, či se po-
silnit dobrotami. Nechyběly zde koláče, trdel-
níky, buchty, různé slané pochutiny či „chleba 

s masným a cibulů“. Celé pódium zkrášlovala 
lidovo-jarně-velikonoční výzdoba a  kulisy. To 
vše bylo dílem šikovných maminek vystupují-
cích dětí. Tatínkové zase přiložili ruku k dílu při 
chystání sálu. Podpora při přípravě byla také 
ze strany Obecního úřadu v  Hlohovci a  jeho 
zaměstnanců. Za tuto akci patří velký dík 
všem organizátorům, zejména oběma vedou-
cím dětského souboru - Gabriele Hřebačkové 
a Jitce Vachůtové, ale také všem rodičům vy-
stupujících dětí, kteří dokázali vytvořit nejen 
velmi chutné občerstvení, ale hlavně příjem-
nou a  pohodovou atmosféru této úspěšné 
benefi ční akce. 

Gabriela Hřebačková, Hana Sítková
Foto: Eliška Chládková

POZVÁNKA NA KULTURNÍ AKCE
• Hlohovecká chasa zve všechny příznivce folklóru a  dechové 

hudby na tradiční MÁJOVÉ HODKY, v sobotu 14. května 2016 
v areálu před KD v Hlohovci. K tanci a poslechu hraje Slovácká 
kapela Romana Horňáčka. Slavnostní krojový průvod vyjde od 
stárka Františka Bartošíka v 14.30 hodin.

• PETRKLÍČ, občanský spolek k  podpoře ZŠ a  MŠ Hlohovec 

pořádá pro všechny děti a  jejich rodiče zábavný DĚTSKÝ DEN, 
v sobotu 4. června 2016 v areálu před KD. V programu jsou zařa-
zeny soutěže, balonkování, malování na obličej, dětské taneční 
vystoupení a další. Začátek programu je v 15.00 hodin.

• Základní škola Hlohovec zve všechny rodiče žáků, absolventy 
školy a širokou veřejnost na tradiční Školní akademii aneb lou-
čení se školním rokem, která se koná ve středu 29. června 2016 
v 18.00 hodin v sále KD.

ojový průvod vyjde od 
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Velikonoční výstava vín 2016
Jak je v  Hlohovci již dlouholetou tradicí, vždy na velikonoční 

neděli se v místním kulturním domě koná Velikonoční výstava vín, 
kterou zaštiťuje Český zahrádkářský svaz ZO Hlohovec. Ta letošní 
tedy proběhla 27. 3. 2016 a navštívilo ji celkem 966 lidí. Výstavnímu 
výboru předsedal Michalica Cyril, dalšími členy byli Bergauer Rado-
mil, Buriánek Jaroslav ml.,   Bergauer Radek, Lípa Josef, Malčic Jan, 
Fabičovic Jan, Beneš Josef ml. a Doležal Zdeněk. Garantem výstavy 
byl Buriánek Pavel. 

Celkem bylo letos vystavováno 660 vzorků, z toho 454 byla bílá 
vína, 57 vzorků rosé a klarety a 149 vzorků červených vín. Zlatou me-
dailí bylo oceněno 27 vín, stříbrnou medailí rovněž 27 vín, dále pak 
38 vín získalo bronzovou medaili a 106 vín bylo oceněno diplomem. 
Nejlépe hodnocenými víny, a tedy šampiony letošní výstavy se sta-
la za bílá vína odrůda Rulandské bílé PS, Vinařství Buriánkovi z Hlo-
hovce a  za vína červená Dornfelder od Karla Hlavenky z  Poštorné. 
Nejlépe hodnoceným vínem místního vinaře byla Frankovka PS od 
Zuzany Pipalové s hodnocením 19,2 a stejně tak získala Zuzana Pipa-
lová nejlepší kolekci vín. 

K uvolněné a veselé atmosféře, která na této akci žádný rok nechy-
bí, přispěla svou hudbou a zpěvem také cimbálová muzika Notečka.

Na místní výstavě vín je každý rok počet návštěvníků vysoký, 
když počasí přeje a většinou téměř vždy ano, jsou hosté nejen v kul-
turním domě, ale také v areálu před ním a užívají si tak ke konzumaci 
dobrého vína také hezké jarní počasí. Abychom komfort pro hosty 
výstavy ještě vylepšili, byl letos novinkou přistavený party stan, který 

byl umístěn k bočnímu vchodu kulturního domu. Ve stanu bylo umís-
těno několik odrůd vystavovaných vzorků, a také stoly a lavice k po-
sezení, čímž se prostory akce ještě zvětšily, což přispělo k celkovému 
většímu pohodlí pro všechny návštěvníky. 

Výstavní výbor děkuje všem vinařům za dodané vzorky vín a čle-
nům hlohovecké chasy, kteří pomohli s přípravou výstavy. 

Předseda výstavního výboru Cyril Michalica ml.

Velikonoční košt vín, březen 2016.Výběr vzorků vín k ochutnání.

Velká návštěvnost koštu je již tradicí.

Velkou cenu Hlohovce vyhrál Bartosz Warchol
Velká cena Hlohovce - Trofeo Cinelli, kte-

rá už pošesté rozptýlila poklidný stereotyp 
všedních jarních dní v naší obci byla prvním 
cyklistickým závodem sezony 2016. Proběh-
la v  sobotu 26. dubna a  zúčastnilo se jí přes 
430 startujících z pěti evropských států. Závo-
dilo se v  18-ti kategoriích a  na nejlepší jezd-
ce čekala trasa v délce 104 kilometrů, celkem 
třináct okruhů mezi Hlohovcem, Valticemi 
a Lednicí. V programu soutěžili také žáci, ka-
deti, hobbíci, ženy a děti a své síly změřili také 

někteří místní malí cyklisté amatéři. Vítězem 
hlavní kategorie Elite se stal polský jezdec 
hájící barvy hradeckého teamu Author Whi-
rlpool - Bartosz Warchol. Závod velmi ovlivnil 
silný vítr, který trhal peloton a umožňoval cyk-
listům vydávat se do úniků. Nejaktivnější byli 
cyklisté Whirlpool - Author a SKC Tufo Prostě-
jov. Velmi aktivní byli i  Jan Bárta, profesionál 
týmu Bora - Argon 18  a  biker Pavel Boudný. 
V  samém závěru však byla nejdůležitější po-
četní převaha týmu Whirlpool - Author a ná-

stup Bartosze Warchola ve správný okamžik. 
Nejlepším českým závodníkem byl čtvrtý Alois 
Kaňkovský (Whirlpool - Author). V den závodu 
bylo na místě 430 účastníků, jejich doprovod 
a také na 200 diváků z řad místních obyvatel. 
Tuto úspěšnou sportovní akci, která rok co rok 
získává na větší popularitě a kvalitě, se poda-
řilo uskutečnit díky podpoře obce Hlohovec 
a mnoha sponzorů. 

Hana Sítková
Foto: SC Sportcomplex cyclink club
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Farní okénko

180. výročí prvního vysvěcení hlohoveckého kostela
Letos si připomínáme 180. výročí prvního vysvěcení hlohoveckého 

kostela. Na úvod je nutno předeslat, že v 16. a 17. století byla obec Hlo-
hovec přifařena do Poštorné, kde byla farnost v těchto dobách spravo-
vána faráři charvátské národnosti.  V roce 1783 došlo k odloučení od 
poštorenské farnosti a přifaření do Valtic.

Hlohovečtí započali s čtyřletým budováním nového vlastního kos-
tela v roce 1832. Návrh sakrální stavby vypracoval Josef Liestler, který 
později spolupracoval také na přestavbě lednického zámku. Zajíma-
vostí je, že původní kostel byl navržen bez zvonice. Vstupnímu a boč-
ním průčelím dominují velká půlkruhová okna. V letech 1906 - 1912 
byl původní kostel rozšířen o další pole s nízkou zvonicí a zvětšena byla 
také sakristie podle návrhu Karla Weinbrennera a Maxe Zehentera, při-
čemž byl zachován původní klasicistní charakter stavby. Po přestavbě 
bylo změněno původní patrocinium sv. Jana Nepomuckého zasvěce-
ním sv. Bartoloměji. 

Jelikož už dnes nepotkáme pamětníky, kteří by nám vypověděli 
o tom, jak se kostel stavěl a poprvé světil, přiblížila bych vám ráda tyto 
události prostřednictvím pera rychtáře Filipa Vlašice, jak je zaznamenal 
v Hlohovecké pamětní knize z roku 1846, kterou vydal tiskem řídící pan 
učitel Karel Vyhlídal:

PAMÁTKA A ZAČÁTEK STAVĚNÍ NAŠEHO KOSTELA

Náš kostel se začal stavět r. 1832 a panující při začátku stavění toho 
kostela byl rychtář Tomáš Brantalík. Úřadé byli: Matěj Kašník, Jakub Gar-
čic, Pavel Nejezchleba a Matěj Tomšic, obecní hospodář Jakub Kurijál, foj-
tici byli Michal Girič a Jakub Kusmič. A ten kostel se dostavěl v roce 1835 
a s takovým nákladem: Obec lohovská měla na poščaji(půjčce) ve Vídni 
peníze okolo 2000zl. stříbra, které dobrodinci Lohovskej obce poručili, když 
by se měl kostel stavět. A také za času panujícího knížete Jana (I.) z Liech-
teinsteina to se staly handle (výměna), že ten kníže žádal od obce kolem 
lohoveckého rybníka ty háječky (zahrada), kteréž až posavad stojá a také 
ty englické cesty, kteréž až posavad k spatření jsou, to obec si vyžádala od 
knížete za ty věci na ten kostel materiál, ale né všecek, co se na ten kostel 
potřebovalo. Ale kníže pán ho potom celý dohotovil. Také ty peníze se daly 
knížeti pánu, a on z nich profesionisty (řemeslníky) zaplatil. A práce při sta-
vění toho kostela byla darem, to musela celá obec dělat: sedláci dovážat 
a chalupníci pěší prácu dělat, a také sedláci třetí díl pěší práce dělali. Tak 
to bylo trochu spočítáno, že by každého sedláka jeho dovážení koštova-

lo (stálo) 20 zl. stříbra. Tento náš kostel se načisto dohotovil v r. 1835. Byl 
panujícím toho času rychtář Andreas Brekalič, úřadé: Matys Kašník, Jakub 
Garčic, Paul Nejezchleba a Matys Tomšic. Obecní hospodář Jakub Kurijál.

PAMÁTKA VYSVĚCENÍ NAŠEHO KOSTELA

To se stalo 16. máju na sv. Jana Nepomuckého, knížete Jana Liechten-
steina na jeho svátek se ten kostel světil v 1836 roce. To je málo ludí, co by 
při takové slavnosti byli a to dočkali, že by znovu kostel světit pamatova-
li: jest to ludom k rozvážení, že tak malá a chudobná obec, že to stavení 
vystavěla. Ta práca těch ludí všecka zadarmo byla, co v  ní dělat museli 
a všecko sa to s radostí konalo. 

JAK SE KOSTEL SVĚTIL

Kostel světil se tak, že kněží s povolením konsistoře, pan probošt Štoc-
ký (Staatz) náš kostel světil. My jsme pana probošta při našej škole (nyní 
chalupa č. 79) očekávali s  muziků a  s velikú procesijú výše 1500 ludma 
a tak jsme od školy pěkně k tomu chrámu božímu šli. Jak ludé k tomu kos-
telu došli, tak ostali stát na dvě strany, a pan probošt a kněží prostředkem 
šli, jak ke schodám došli, hned kněží na ty schody klekli a sa modlili, jak sa 
pomodlili, tak naleli na misku enom tejto ordinární (obyčejné) vody a do 
tej vody naleli vína, a popela a soli do tej vody s vínem zamíšali a potom 
vešli do kostela až k oltářu a tam sa zas modlili. Když sa pomodlili, tak pan 
probošt šel třikrát dokola a kropil stěnu a potom zas na kříž (křížem) kro-
pil. Potom sa obraze světili, ale ludí žádných v kostele nebylo, enom kněží 
a úřadé, ludé moseli venku stát až sa kostel vysvětil, potom do něho vešli. 
A bylo kázeň o tom pustém místě, které stavení se enom vystavělo. Před 
vysvěcením bylo enom stavení, po vysvěcení jmenuje se chrám boží. Kdož 
ty boží slova slyšel o tom chrámu, to byla radost všem ludom, že jsme my 
ten kostel vystavěli nebo chrám boží z toho jest, z toho možno mít radost. 
Potom po kázání byla mše sv. Toho času byl panující rychtář Anton Slun-
ský, úřadé Karel Drobilič, J. Novák, Petr Drobilič a Karel Bartolčic, obecní 
hospodář Jakub Kurijál, fojtíci byli Filip Vlašic a Petr Fabičovic. Tato výloha 
lohovské obce při tém vysvěcení kostela byla v sumě 34 zl. stříbra, poně-
vadž kněží měli oběd, a muzika placená z obce. Skončuju moje psaní a vin-
šoval bych si ještě jednu takovou slavnost dočkat.

Takto dojemně a osobitě popisoval události starobylým jazykem 
rychtář naší obce v roce 1846.

Iva Vlašicová

Původní návrh stavby kostela sv. Jana Nepomuckého 
v Hlohovci r. 1831 (podélný řez). Lednicko-Valtický areál, Průvodce.

 Původní návrh stavby kostela sv. Jana Nepomuckého 
v Hlohovci r. 1831 (čelní pohled). Lednicko-Valtický areál, Průvodce.
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Osobnost

Výtvarný pedagog Vladimír Znamenák oslavil své jubileum
Malíř, grafi k, pedagog a  ředitel školy 

v. v. pan Vladimír Znamenák oslavil nedávno 
své životní jubileum, krásných 80 let.  Je ab-
solventem katedry výtvarné výchovy Peda-
gogické fakulty v Ostravě (1964) s aprobací na 
1. i 2. stupeň ZŠ a svůj neobyčejný život prožil 
ve znamení záslužné pedagogické a  tvůrčí 
práce, díky které vytvořil obdivuhodné životní 
dílo a inspiroval mnohé ostatní. 

Narodil se 12. 4. 1936 v Charvátské Nové 
Vsi. Po maturitě na břeclavském gymnáziu 
odešel v   roce 1954 na Těšínsko. V malé obci 
Hradiště, s dvoutřídní základní školou, působil 
jako učitel, později (1959) jako ředitel. Účastnil 
se kulturního života, byl scénáristou, režisé-
rem, kronikářem, spoluzakladatelem Národo-
pisných slavností v Dolní Lomné a zabýval se 
také odhalováním historie míst, kde žil. V roce 
byl 1974 odvolán z funkce, vyhozen ze školy, 
aby se po dvaceti šesti letech diskriminace 
totalitním režimem stal 1. 4. 1990 opět  ředi-
telem, tentokrát čtrnácti třídní ZŠ na Frýdecké 
ulici v Havířově. Je autorem několika publikací 

1. S Ing. architektem Davidem Vávrou (Šumná města); 2. S cestovatelem Ing. M. Zikmundem; 3. Výtvarník Vladimír Znamenák;
4. Ukázka malby. Foto: V. Znamenák.

„Deset let na Frýdecké“, „Lomňanská setkání“, 
„Faunova paleta“, „Hradiště“.

Za svoji pedagogickou činnost byl oceněn 
nejen Václavem Havlem, prezidentem ČSFR, 
ale i čtyřmi medailemi J. A. Komenského, které 
mu udělili místopředseda federální vlády RNDr. 
Jozef Mikloško, ministr školství prof. PhDr. Petr 
Piťha, ředitel Muzea Komenského v Uherském 
Brodě a Školský úřad v Karviné.  Mimo to obdr-
žel v roce 1996 medaili města Havířova a opa-
kovaně pak ještě v roce 2010 broušený hranol, 
nejprestižnější ocenění města. 

Za zmínku stojí jeho současná výtvarná 
a  pedagogická činnost. Svou drobnou grafi -
kou úspěšně obesílá výstavy nejen v  Evropě 
(Polsko, Finsko, Švédsko, Maďarsko, Bulharsko, 
Španělsko), ale i  v zámoří (Austrálie, Japon-
sko, Mexiko, Kanada). Nás může těšit to, že 
na mnoha grafi kách jsou náměty z Hlohovce. 
Jeho žáci získali okolo třiceti mezinárodních 
cen a  na střední a  vysoké školy výtvarného 
oboru připravil a dostal 31 žáků. 

Od roku 1999 žije, učí a  tvoří v  Hlohovci 

a již 15 let spolupracuje s místní základní ško-
lou. V malé výstavní síni, vybudované v  pro-
storách hlavních chodeb školy, pravidelně 
vystavuje svoji kresbu, malbu i  grafi ku, ale 
také tvorbu mnohých umělců, jako například 
akademického malíře Gabriela Filcíka, grafi ka 
Josefa Dudka, Mgr. Jiřiny Sivé a dalších a pre-
zentuje úspěchy svých žáků.  

V roce 2011 se začal zabývat kromě grafi ky 
i malbou. Velice pečlivě vybírá motiv a vymýšlí 
kompozici výtvarných děl a na svých obrazech 
zobrazuje reálnou krásu rodného kraje v růz-
ných ročních i denních proměnách, náladách 
okamžiku, zjitřené atmosféře s  hrou světel 
a  stínů. Technika jeho malby je inspirována 
impresionisty. 

Ke krásnému životnímu jubileu mu jmé-
nem redakce Naší dědiny přejeme hodně 
zdraví, štěstí, pohody, životního elánu a  ještě 
spoustu nových nápadů pro svoji pozoruhod-
nou výtvarnou tvorbu.

Za redakci ND Mgr. Hana Sítková
Foto: Archiv ND

1.1. 3.3.

2.2. 4.4.
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Základní škola vystavuje „Něco málo z tvorby“ 
výtvarníka Vladimíra Znamenáka 

Žáci naší základní školy se již dlouhých 15 let setkávají s výtvar-
ným uměním přímo v prostorách školních chodeb a schodiště. Díky 
malé výstavní síni, která vznikla na začátku spolupráce s  místním 
výtvarníkem Vladimírem Znamenákem, tak mají možnost pěstovat 
a  rozvíjet v sobě cit pro vše krásné kolem nás. Jako poděkování za 
všechno, čím nás tento výtvarný pedagog, malíř a  grafi k obohatil, 
uspořádala základní škola v Hlohovci výstavu jeho výtvarných prací 
s názvem „Něco málo z tvorby“. Vernisáž k výstavě proběhla 19. dub-
na 2016 za účasti mnoha místních i přespolních milovníků výtvarné-
ho umění. Byla doplněna krátkým kulturním programem žáků a ne-
chybělo ani malé občerstvení a přípitek na zdraví tohoto jubilanta. 
Výstavu zahájila ředitelka školy Mgr. Hana Sítková a mezi přítomnými 
hosty nechyběla starostka obce RNDr. Marie Michalicová. Všichni za-
městnanci i žáci základní školy se připojují ke šňůře gratulantů, přejí 
oslavenci hodně zdravíčka a tvůrčích sil a těší se na ještě mnoho ta-
kových příjemných výstav a setkání.  Výstavu si můžete prohlédnout 
do konce května v době od 8.00 do 16.00 hodin.

Mgr. Hana Sítková.
Foto: Tereza Jankovičová.

Všemi smysly

Vernisáže se zúčastnili místní i přespolní.

Prohlídka panelů.

Prohlídka panelů.

Ukázka grafi ky.

Vystoupení žáků školy.Připíjíme na zdraví.

Člověk by měl 
každý den svého života

naslouchat dobré hudbě,
přečíst si stránku poezie

a dívat se na krásný obraz,
aby naše pozemské starosti

nevymazaly cit pro krásu,
který Bůh vložil do lidské duše.

Johann Wolfgang Goethe
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Průřez tvorbou Vladimíra Znamenáka
Ne každý je po celý život tak věrný oboru, který vystudoval, jako 

náš spoluobčan Vladimír Znamenák. Plně to potvrzuje jeho výstava 
grafi k, olejomaleb a medailí v Kulturním domě Leoše Janáčka v Ha-
vířově zahájená v aprílový den 1. dubna 2016 slavnostní vernisáží.  
Již při vstupu do výstavní síně Viléma Wünscheho jsem pochopila, že 
si nemohl pro předvedení svého celoživotního díla vybrat jiné pro-
story a  jiné místo….. a  jiný čas.  Havířovští připravili dílu Vladimíra 
Znamenáka  vernisáž , která dokazovala, že si jeho celoživotní práce 
cení. Vernisáže se zúčastnilo velké množství  přátel, rodičů bývalých 
žáků,  chybět nemohl jeho učitel výtvarné výchovy doc.  Dr.  Karel 
Svoboda a výstava zaujala a velmi kladně byla hodnocena havířov-
skými  výtvarníky.  Příležitosti využili zástupci magistrátu města Ha-
vířova, aby poděkovali za jeho celoživotní přínos.  Přidala jsem se 
k tomuto slavnostnímu okamžiku i já a jménem všech Hlohovčanů 
popřála panu Znamenákovi k  jeho životnímu jubileu ještě mnoho 
tvůrčích sil.   

Výstava je skutečně průřezem tvorbou  autora Vladimíra Zna-
menáka. Vystavovaná díla vypovídají  o jeho výtvarné všestrannosti, 
oddanosti pedagogické práci , ale i zápalu pro osvětovou činnost,  
dění a pro pochopení sociálních vazeb místa, kde právě žije, kde vy-
chovává mládež, učí své žáky a  má své kamarády a  přátele.  Jeho 
obrazy vhodně doplňují dřevěné plastiky pana Karla Vaška, dalšího 
rodáka z Charvátské Nové Vsi. Výstava potrvá do konce dubna, takže 
může být třeba vhodným cílem pro víkendový výlet. Určitě stojí za 
vidění.  Ani já pozvání na havířovskou výstavu nelituji. Děkuji za ně. 
Bylo to pro mě aprílové překvapení, ale velmi příjemné. 

Marie Michalicová, starostka
Foto: Břetislav Žídek

Blahopřát se dá i vesele.

Mgr. Jiřina Sivá hovoří o tom, když srdce hoří...

Výstava má úspěch.

Oba autoři, Vladimír Znamenák a Karel Vašek.

Vernisáž výstavy v Havířově.
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Události dvacátého století
V tomto čísle pokračujeme v uveřejňování 

zajímavých událostí. Tentokrát jsou to ty, které 
se v Hlohovci odehrály v letech končících čís-
lem 4 a 9. Některé byly uveřejněny již v  roce 
2005. 

1909   

- Dne 22. srpna byl znovu vysvěcen kostel 
po přestavbě (rozšíření o 15 m) a zasvěcen 
sv. Bartoloměji

- V srpnu se narodil významný duchovní, 
otec Viktor Jordán, který působil jako cír-
kevní hodnostář – III. Kanovník Královské 
stoliční kapituly Sv. Petra a Pavla v Brně.

1919 

- V lednu byla otevřena pětitřídní obecná 
škola česká, do níž bylo zapsáno 216 žáků.

- V obci žilo 1345 obyvatel ve 254 domech.
- V obecních volbách získala Starohloho-

vecká strana 43 %, starostou byl zvolen 
Ondřej Drobilič č. p. 8.

- Od září působil v Hlohovci po dobu 16 let 
řídící učitel Karel Vyhlídal

1929

- Volby do Národního shromáždění a sená-
tu. Výsledky ČSL 35 %, Republikáni 29 %, 
Národně soc. strana 14 %, Komunistická 
10 %

1934 

- Dne 31. 7. 1934 zemřel ve věku 57 let ro-
dák z Hlohovce Generál Josef Slunský

1939

- V březnu složila řeholní slib rodačka Anna 
Oktaviána Vlková

- Starostou obce byl Josef Kurka č. p. 13 až 
do roku 1945

1949

- Předsedou NV byl zvolen Jan Pekárek 
č. p. 126, tajemníkem Petr Vaškovič č. p. 117

- Při koupání v řece Dyji v lednickém parku 
utonula ve věku 19 let Maryška Radkovi-
čová č. p. 320

1954

- Předsedou NV byl zvolen Jakub Radkovič 
č. p. 110

1959

- Obec Hlohovec byla po 180 letech přifaře-
na z Valtic do Lednice

- Předsedou JZD byl zvolen Petr Vaškovič č. 
p. 117

- Hlohovčané vlastnili 127 motocyklů 
a 3 osobní auta

- Mezi Hraničním zámečkem a  rybníkem 
Nesyt, kde byla louka a potok, vybudovalo 
Státní rybářství Pohořelice několik plůdko-
vých rybníčků pro chov násadního materi-
álu

- Na návrh Petra Garčice č. p. 129 byla v obci 
založena ZO ČZS

1964

- Předsedou NV byl zvolen Ondřej Kašník 
č.  p.  123, který tuto funkci vykonával jako 
uvolněný funkcionář. Místopředsedou byl Ka-
rel Adámek, tajemníkem Jan Grandič č. p. 241

OKÉNKO DO HISTORIE

- Čtyři obyvatelé měli vysokoškolské vzdě-
lání – byli inženýři, dva technického směru 
a dva zemědělci.

- Hlohovečtí myslivci zastřelili zatím nejvyš-
ší počet, a to 696 zajíců

- Přidělená půda 23 ha ČZS byla studenty 
VŠ v  Lednici rozměřena na parcelky - za-
hrádky o výměře 10 a

1969

- Dne 1. 8. odchází do důchodu dlouholetý 
učitel školy Antonín Navara, po jeho od-
chodu se škola změnila na trojtřídní

- Pro nedostatek stavebního materiálu ustal 
v obci stavební ruch, zvýšila se snaha pro 
zlepšení vnitřního zařízení v  domácnos-
tech – pořízení etážových a ústředních to-
pení, vaření na propan-butanu, ohřívače 
vody

- Ve věku 18 let zemřel po havárii motocy-
klu Fr. Slunský č. p. 49

1974

- Členská schůze JZD Hlohovec schválila 
sloučení JZD Sedlec a Bulhary, vzniká JZD 
Hraničář Sedlec

- Byla dokončena hrubá stavba KD, vybudo-
ván taneční parket

- Při autohavárii zahynula v 18 letech Anna 
Malčicová č. p. 274

- Počet automobilů dosáhl 35
1979

- Předseda NV Ondřej Kašník odchází do 
důchodu

- Předsedou byl jmenován Josef Vaškovič 
č. p. 337, tajemníkem Jan Drobilič

- ČZOS pořádá okresní výstavu vín, na které 
se sešlo 1233 vzorků

- Na místě „Pastýrně“ byla vyměřena 4 sta-
vební místa, na rybníčku 2 místa

- Nastal nedostatek některého zboží, např. 
masa, zeleniny, ovoce

- Celkem proběhlo 300 zabíjaček vepřů
1984

- Dosažena nejvyšší členská základna ČZS – 
320 členů

- V obci bylo celkem 304 důchodců, kteří 
byli zabezpečeni starobními důchody

- Značným nárůstem žáků byly poprvé 
v historii školy otevřeny 1. září 2 první tří-
dy, počet žáků se zvýšil na 117

- V MŠ převzala funkci ředitelky Marta Kuri-
álová, zřízena byla 3 oddělení s 80 dětmi 
a  4 učitelkami. Na výpomoc byla přijata 

Hon MS Hlohovec, 70. léta
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Degustace vín, 80. léta.

další pracovní síla, kterou fi nancovalo JZD 
Sedlec

- Narozeno 16 dětí, zemřelo 9 občanů, bylo 
uzavřeno 12 sňatků

1989

- Úhrn vodních srážek byl pouze 385 mm
- Narozeno 17 dětí, 16 úmrtí, 15 sňatků
- Zlatou svatbu oslavili manželé Marie a Petr 

Garčicovi, č. p. 129
- Na hodech bylo 20 krojovaných párů
1994

- Obecních voleb se zúčastnilo 75% voličů, 
zvoleno bylo 15 zastupitelů. Výsledky vo-
leb: KDU 38 % (6 zastupitelů), ODS 46 % 
(7 zastupitelů) KSČM 16 % (2 zastupitelé), 
starostkou obce byla zvolena Marie Mi-
chalicová (KDU ČSL), místostarostou Josef 
Drobilič č. p. 48 (ODS)

- Zlatou svatbu oslavili manželé Jan a Kate-
řina Malčicovi č. p. 384

1999

- Vznikla dechová hudba Lohovčanka
- ČSZ pořádá Velikonoční košt Mikulovské 

vinařské oblasti – hodnoceno bylo 1365 
vzorků vína

- Třináctiletý Milan Klimovič byl v  soutě-
ži o  „Kaštánka Podluží“ už po druhé na 
1. místě, spolu s Jirkou Chalupou si vyzpí-
vali prvenství v  soutěži O malovaný tuli-
pán Boženy Šebetovské

- Kynolog František Radkovič se se svými 
psy podílel na natáčení tel. seriálu Četnic-
ké humoresky

- Ve věku 30 let zahynul tragicky při výkonu 
povolání učitel autoškoly Zbyněk Pixa. 

- Zlatou svatbu oslavili manželé Bohuslav 
a  Anna Bartolčicovi č. p. 184 a  Martin 
a Anna Šlichtovi č. p. 371. Manželé Marie 
a Petr Garčicovi č. p. 129 oslavili Diaman-
tovou svatbu

Kateřina Vlašicová, kronikářka
Foto: Archiv ND

120 let od narození legionáře Jakuba Ferbara
Letos tomu je 100 let, co muži Hlohovce a dalších obcí rukovali do 

Velké války, která se také zapsala do dějin jako I. světová válka. Někteří 
padli, na ně je vzpomínkou pomník padlým u místního kostela. Někteří 
měli to štěstí a vrátili se, někteří bojovali celou válku, někteří se dosta-
li do zajetí, někteří se vrátili jako vojáci nové československé armády, 
tzv. legionáři. Hlohovec měl 5 takových rodáků, kteří zvolili místo za-
jetí službu v nové československé 
revoluční zahraniční armádě. Jed-
ním z nich byl i Jakub Ferbar, jehož 
120 let od narození jsme si mohli 
v minulých dnech připomenout. 

Narodil se v Hlohovci na čísle 
popisném 51. Protože Hlohovec 
tehdy patřil do Dolních Rakous, 
mladičký Jakub narukoval k pluku 
do rakouského Kremsu.  Pravdě-
podobně byl dobrým vojákem, 
protože byl přeřazen k  elitnímu 
rakouskému pluku tyrolských 
myslivců, kteří byli cvičeni pro boj 
v  Alpách. V roce 1916, v  říjnu, je 
zajat a  celý rok 1917 tráví v  zaja-
teckém táboře. V dubnu 1918 po 
výzvě a vzniku československého 

vojska v Itálii se hlásí ke službě v armádě státu, který vznikne až v říj-
nu 1918. Je zařazen do 34. střeleckého pluku. V „legiích“ se potkává se 
svým kamarádem z  Hlohovce, Josefem Haarem. O přátelství těchto 
dvou svědčí i to, že Jakub Ferbar si po návratu domů z italského bojiště 
vzal za manželku Marii Haarovou, sestru Josefa Haara, ten si na oplátku 
vzal sestru Jakuba Annu Ferbarovou. Bohužel Marie Ferbarová brzy po 

svatbě zemřela a tak se Jakub oženil 
v  roce 1923 podruhé s  Filoménou 
Fojtíčkovou, se kterou prožil celý ži-
vot zde v Hlohovci. Jakub Ferbar byl 
zaměstnán po vzniku republiky nej-
dříve v  břeclavských mlýnech, poz-
ději na lichtenštejnském velkostatku. 
Naposledy jako lesní dělník. Ve svém 
volném čase mimo rodinu byl činný 
v  místní organizaci Sboru dobro-
volných hasičů a  to až do své smrti 
v srpnu 1975. Je pohřben na místním 
hřbitově, 24. března 2016 uplynulo 
120 let od jeho narození.

Text a foto: rukopis publikace 
Legionářští „bráškové“ Břeclavska

Jednota Československé obce 
legionářské Valtice

Jakub Ferbar, vlevo v uniformě dobrovolných hasičů, vpravo v 
uniformě čs. legionářů v Itálii.



NAŠA DĚDINA • 2/201614

Jaro je plném proudu, příroda se probu-
dila a nás to láká čím dál více ven. 

okolí Hlohovce je spousta krásných míst, 
kde bychom mohli pozorovat krásy jarní pří-
rody, ale nejvíce oblíbenou oblastí k  jarním 
toulkám je beze sporu Kamenice.

A proto jsme, již tradičně, uspořádaly dě-
tem batůžkový den. 

Ve středu 6. 4. 2016 si všechny děti při-
nesly do školky batůžek, do kterého mamin-
ky připravily malé občerstvení, a mohli jsme 
vyrazit. Cestu jsme zvládli jako správní spor-
tovci bez obtíží a ještě nám zůstala spousta sil 

Březen je „měsíc knihy“ a i my, děti zvěda-
vé a zvídavé, máme rády, když nám dospělí 
čtou pohádky, nebo si v knihách jen tak lis-
tujeme a  brouzdáme, prohlížíme obrázky 
a  dumáme, o  čem se tam asi píše. Občas si 
pak některou pohádku i  s chutí zahrajeme 
– to nás všechny moc baví. I z domova jsme 
si do školky přinesli svoje nejmilejší knížky, 
abychom seznámili kamarády se svými oblí-
benými pohádkovými hrdiny nebo s tím, co 
nás baví a zajímá.

Abychom se o  knihách dozvěděli ještě 
víc, vydali jsme se přímo tam, kde knihy „by-
dlí“ – tedy do hlohovecké knihovny. Tam nás 
uvítala usměvavá paní knihovnice a z příjem-
ného prostředí na nás dýchl klid a  pohoda. 
Někteří z  nás už to tam znali, protože tam 
chodí třeba s maminkou, jiní koukali s pusou 
dokořán na tu ohromnou spoustu knih, peč-
livě uložených v regálech. Dozvěděli jsme se, 
že tady mají knížky pro děti i dospělé, pohád-
ky i  příběhy, encyklopedie a  knihy naučné, 
zkrátka vybere si tady každý. A taky to, jak 

ké karnevalové přípravy. Na žádném karnevalu nesmí chybět správ-
ná karnevalová výzdoba, tak se děti s velkou chutí pustily do práce. 
Stříhalo se, kreslilo, lepilo a skládalo a na stolečcích se kupily různé 
škrabošky, veselí šaškové a  barevné girlandy.To vše pak posloužilo 
společně s nafukovacími balónky k výzdobě třídy. Každý den se děti 
ptaly, kolikrát se ještě vyspí, než bude karneval. Konečně nastal ten 
velký den. Ve školce se od rána scházeli kovbojové, piráti, supermani, 
princezny, čarodějové, loupežníci, šaškové, víly, motýlkové, berušky 
a různé jiné pohádkové bytosti. Po svačince konečně začal karneva-
lový rej. Nejprve proběhla promenáda masek, kde se každá maska 
pěkně představila. Pak následoval zábavný program se soutěžemi 
a tanečními kreacemi masek. Vyvrcholením byla společná diskotéka, 
na které se masky tanečně a pohybově pořádně vyřádily. Nechybělo 
ani malé pohoštění, kde děti doplňovaly energii spotřebovanou při 
tancování a dovádění. Celý den se všem vydařil a po obědě na lehát-
kách při zaslouženém odpočinku děti spokojeností jen odfukovaly.

Anna Drobiličová, učitelka 
Foto: Archiv MŠ

k poběhání v samotné Kamenici. Tady jsme si 
s  dětmi pověděly o  chráněných rostlinkách, 
prohlédli jsme si je a  poučili se o  správném 
chování k nim. 

Čas v Kamenici utíká jako zběsilý a proto 
po příjemném odpočinku s mlsánkya pobě-
hání, jsme se museli vydat na cestu zpět do 
školky. Naše velká vycházka se nám všem 
moc líbila a  už se těšíme zase za rok, až se 
opět vydáme odhalit kouzlo přírody. Tento 
zážitek můžeme všem doporučit!

Mgr. Vladimíra Tesaříková, učitelka
Foto: Archiv ND

Batůžkový den aneb vycházka do Kamenice

Hlohovecká knihovna přivítala malé čtenáře

V mateřské škole oslavili fašank tradičním karnevalem

Zprávičky ze školky

Jako každý rok, tak i letos jsme v naší mateřské škole slavili maso-
pust neboli po našem fašank. Oslava se uskutečnila ve čtvrtek, 4. úno-
ra. Děti se na akci velmi těšily a již od pondělka nehovořily o ničem 
jiném než o tom, za jakou kdo půjde masku. A ve školce nastaly vel-

s knihami zacházet, abychom jim neubližova-
li a neničili je a aby po nás dělaly radost zase 
dalším dětem.

S paní knihovnicí jsme se prošli pohádko-
vým lesem, zahráli si na zvířátka a řešili všeli-
jaké úkoly. A protože jsme byli pozorní a znali 

odpovědi na všechny otázky, jako odměnu 
jsme si sebou odnášeli obrázky se zvířátky. 
Zkrátka – bylo to nejen poučné, ale hlavně 
moc příjemně strávené dopoledne.

Zdenka Hajdová, vedoucí učitelka
Foto: Archiv MŠ
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Zápis do 1. ročníku byl pro předškoláky malou slavností

V pořadí již 15. karneval roztančil malé i velké

Zprávy ze školy

Zápis nových žáků do 1. třídy základní 
školy je každým rokem velkou událostí jak 
pro školy samotné, tak zejména pro budoucí 
prvňáčky a jejich rodiče. Letošní zápis se tý-
kal dětí narozených v době od 1. 9. 2009 do 
31. 8. 2010 a v naší škole proběhl 20. ledna. 
Pečlivě jsme se na něj připravili a netrpěli-
vě očekávali příchod hlavních aktérů zápisu 
– předškoláků. Není divu, vážíme každého 
nového žáčka, který v  září poprvé usedne 
do školní lavice, a proto vnímáme zápis jako 
malou slavnost.  

Průběh zápisu byl tentokrát odlišný od 
těch předchozích. Skupinová přehlídka zna-
lostí a  dovedností na několika stanovištích 
byla vystřídána individuálním pohovorem 
každého dítěte, které v doprovodu svých ro-
dičů předvedlo zkoušejícím paní učitelkám 
všechno, co se doposud naučilo v  mateřské 
škole či doma. A nebylo toho málo. Zápis pro-
běhl v  souladu s  požadavky MŠMT ČR a  byl 
zaměřen na různá kritéria školní zralosti - ma-
tematické představy, správnou výslovnost 
a dovednost vyprávět či recitovat, schopnost 
analýzy a  syntézy, prostorovou orientaci 
apod. Většina malých předškoláků se shodla 

Plesovou sezónu vyhlíží každoročně 
s nadšením nejen dospělí, ale také děti. I le-
tos se naši nejmenší dočkali a fašanková ne-
děle, připadající na 7. února, patřila jen jim. 
Kulturní dům rozezněla hudba z  pohádek 
i  večerníčků a  děti z  Hlohovce či blízkého 
okolí ji strávily veselým tančením při příle-
žitosti již tradičního karnevalu. Účast byla 
obrovská a sál kulturního domu zaplněn do 
posledního místa. Všichni malí i  velcí měli 
možnost se do sytosti vydovádět. Zábav-
né odpoledne bylo plné soutěží i  rejdění 
v  rytmu písniček skupiny Marbo. Chybět 
nesměla ani promenáda masek, sólo pro 
rodiče a  děti či oblíbená „mašinka“. Velkým 
lákadlem je vždy bohatá tombola, za kterou 
patří dík místním i  přespolním podnikate-

na tom, že zápis pro ně byla hračka a  už se 
těší do školy na opravdové učení.  Jejich spo-
kojenost je pro nás dobrým znamením a na-
dějí, že budou do naší školy chodit rádi. 

Nový školní rok 2016/2017 začíná až 
1. září. Do té doby zbývá ještě dost času na 
bezstarostné hraní, ale také na systematic-
kou průpravu samostatnosti, pozornosti, 
soustředění, trpělivosti při různých činnos-
tech i umění naslouchat druhým. Tomu vše-
mu se děti učí v  předškolní třídě mateřské 
školy prostřednictvím různých her a  aktivit 
i doma se svými rodiči. Základní a mateřská 
škola v naší obci, které jsou již od roku 2006 
sloučeny v  jeden subjekt, úzce spolupracu-
jí. Samozřejmostí jsou návštěvy předškol-
ních dětí ve škole, kde prvňáci ukazují svým 
mladším kamarádům, co všechno už umí 
a zapojují předškoláky do učení. 

Nově zapsaných žáků je celkem 18, 
z toho 15 žáků z Hlohovce a další 3 z Lednice, 
Mikulova a  Londýna. Každodenní docházku 
do naší školy bude plnit 16 žáků, další dva 
budou vyučováni v  zahraničí, v  Rakousku 
a  Anglii, a  budou u  nás pouze přezkouše-
ni z  českého jazyka. Díky nim můžeme více 

spolupracovat se zahraničními školami a stát 
se skutečným multikulturním prostředím, ve 
kterém se žáci učí kompetencím a zkušenos-
tem potřebným pro jejich život a mají mož-
nost srovnání s výukou v zahraničí. 

Naší nabídkou je klidné a  vstřícné pro-
středí s  hezkými mezilidskými vztahy a  vý-
uka s využitím moderních učebních pomů-
cek, doplněná zajímavými projekty a akcemi 
pro žáky i jejich rodiče. Jsme rádi, že o tento 
typ školy mají zájem nejen rodiče místních 
dětí, ale i  mnozí přespolní a  dojíždějících 
žáků tak pozvolna přibývá. 

Pro školní rok 2016/2017 byli zapsáni 

žáci: 

Balšínek Lukáš, Balšínková Marie, Češ-
ková Nela, Drobilič Vladan, Glierová Julie, 
Kurková Anna,  Lípa Štěpán, Mikula Hynek, 
Pipalová Valerie, Radkovičová Nela, Sadílek 
Lukáš, Stockley Lara (od Petry Štěpánkové), 
Škodová Anita, Škodová Romana, Švrčková 
Zaira, Tesařík Michal, Trávníčková Romana, 
Vlková Viktorie.

Mgr. Hana Sítková, ředitelka školy
Foto: Archiv ZŠ

Zápis - individuální pohovor s plněním úkolů.Pohádkové hry a skládačky byly součástí zápisu.

Jede, jede mašinka.
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lům, obci Hlohovec, rodičům žáků a  přáte-
lům školy. Součástí programu bylo rovněž 
vystoupení tanečního studia N.C.O. D. pod 
vedením Lenky Žůrkové. 

Pedagogický sbor se proměnil v pořada-
telský tým koček a staral se o organizaci ple-
su a jeho hladký průběh. Největší odměnou 
nám byly rozzářené obličeje dětí a  smích, 
který se nesl celým sálem. V pořadí již 15. 
karneval aneb ZVÍŘECÍ BÁL se vydařil a nám 
nezbývá než těšit se na další ročník.  

Mgr. Eliška Jungmannová, učitelka
Foto: Archiv ZŠ

Karnevalová soutěž .

Malí ochránci přírody.

Velikonoční dílna barvila kraslice.

Barvení domků pro berušky.

U mistra Kladívka.

Karneval zdobily krásné masky.

Projektový den v základní škole zpestřil klasickou výuku
Netradiční způsob výuky si vyzkoušeli žáci naší školy ve středu 

před Velikonocemi 23. března, kdy se uskutečnilo dopolední vyučová-
ní s názvem „Velikonočně jarní projektový den“. Všichni žáci školy měli 
předem možnost promyslet si a podle svého zájmu se zařadit do jedné 
z pěti tvořivých dílen, které si pro ně paní učitelky připravily. Dílny nes-
ly názvy: U mistra Dřívka, Ochránci ptactva, U mistra Kladívka, Veliko-
noční kraslice a U mistra Kuchtíka. Žáci tak měli možnost seznámit se 
a přímo si vyzkoušet netradiční techniky a materiály. Ve dvou dílnách 
žáci stloukali a natírali budky pro ptáčky a hmyzí domečky. Budky bylo 
potřeba nejdříve poskládat, natřít a hmyzí domečky vyplnit přírodním 
materiálem. Hotové ptačí budky a domečky brzy ozdobí dětská hřiště 
v naší obci. Nechyběla zde ani ukázka živých andulek, které si žáci při-
nesli s sebou do ptačí dílny. V další dílně tvořili žáci velikonoční kraslice 
a dekorace z přírodních materiálů. Jednalo se o barvení kraslic, které 

upevňovali na větvičky.  Další dílna se věnovala kutilství s kladívkem 
a hřebíčky v ruce. Jednalo se o dřevěné dekorativní obrázky, které dnes 
zdobí chodby naší školy.  Kuchařskému umění se věnovala poslední 
tvořivá dílna. Malí kuchaři upekli pro ostatní žáky školy velikonočního 
beránka, umíchali pomazánky a zdobili různě obložené chleby. Tvoři-
vé dopoledne skončilo společnou prezentací všech dílen u  školního 
zvonu. A sladkou odměnou pro všechny žáky a učitele byla společná 
hostina v dílně u malých kuchařů. 

Mgr. Elena Jankovičová, učitelka 
Foto: Archiv ZŠ
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Klimakomora Mauting.

Udírenská komora UKM Central.

Sídlo fi rmy Mauting s.r.o.

Výrobní hala.

Když se v  roce 1992  na jihu Moravy začala psát historie fi rmy 
Mauting, asi jen málokdo tušil, že po téměř 25 letech své existen-
ce bude patřit mezi nejúspěšnější fi rmy v oblasti výroby strojů pro 
zpracování masa a že bude moci se vztyčenou hlavou konkurovat 
nejlepším světovým výrobcům.  Přesto si postupně, díky inovacím 
a kvalitě výrobků, získala takové místo, že v době, kdy některé fi rmy 
z oboru bojují o přežití, společnost Mauting roste a rozšiřuje své ak-
tivity do dalších teritorií po celém světě.

V době, kdy politické změny v tehdejším Československu umož-
nily soukromé podnikání, začala se v hlavách několika kolegů státní 
fi rmy, zabývající se výrobou zařízení pro masný průmysl, rodit my-
šlenka na vlastní produkt. Tak v  roce 1992  vznikla fi rma Mauting, 
jejímž nosným produktem se staly udírenské komory s  unikátním 
řešením konstrukce a cirkulace proudícího vzduchu v komoře, které 
se s mnoha vylepšeními vyrábějí dodnes pod označením Mauting 
Classic.

V roce 1993 byl zakoupen výrobní závod v Hlohovci, kam byla 
soustředěna veškerá produkce. Poptávka po kvalitě Mauting byla 
natolik velká, že se společnost rozhodla řešit své výrobní kapacity 
a v roce 1998 se přestěhovala do nově postaveného závodu v prů-
myslové zóně vzniklé na okraji Valtic. Tam byla přesunuta výroba 
zařízení pro tepelné opracování masa a sídlo společnosti, zatímco 
v Hlohovci zůstala část výrobního programu, která pokrývá jatečníc-
tví, bourárenské linky a technologie pro zadráhování a skladování. 
Postupem času docházelo k rozšiřování výrobního programu, který 
kromě původních udírenských, varných, pečících a  zchlazovacích 
komor typu CLASSIC zahrnuje také udírenské komory s centrálním 
ventilátorem, klima komory pro výrobu fermentovaných trvanli-
vých výrobků a dozrávání trvanlivých salámů. Vlastní kategorii tvoří 
výroba zařízení pro vinaře, při které fi rma zúročila své bohaté zku-
šenosti se zpracováním nerezu, kvalitní zázemí i umístění v tradiční 
vinařské oblasti. Vinifi kátory, tanky na víno všech velikostí a  tvarů 
dle požadavků vinařů a  posklizňové linky patří mezi vyhledávané 
produkty vinařů, kteří se přesvědčili o kvalitě Mauting.

V průběhu téměř 25tiletého působení na trhu si společnost 
Mauting vydobyla místo předního a významného dodavatele kva-
litních strojů a  zařízení pro masný průmysl téměř na celém světě. 
V  červnu 2002 získala fi rma od Integrované technické inspekce 
certifi kát o  zavedení a  používání systému managementu jakosti 
ISO 9001. Mauting je fl exibilním a globálně působícím poskytova-
telem komplexních řešení v oblasti zpracování masa, přinášejících 
zákazníkům konkurenční výhodu. 

V současné době společnost patří mezi celosvětově největší 
a neúspěšnější fi rmy vyrábějící technologie pro masný a potravinář-
ský průmysl.

Každoročně Mauting představuje množství inovací, které pre-
zentuje zákazníkům na mezinárodních veletrzích po celém světě. 
Zvyšování kvality, zajištění jednotnosti a unifi kace se neobejde bez 
špičkového strojního vybavení, jako jsou například CNC obráběcí 
centra, laserové řezání materiálu, CNC ohraňovací stroje a svařovací 
automaty.  Neustálé zvyšování kvalifi kace pracovníků společnosti 
přispívá k vysokému standardu výroby. Zájmem fi rmy je rovněž pra-
videlné setkávání s domácími i zahraničními obchodními partnery, 
jejichž cílem je jak zajištění zpětné vazby  poznatků od zákazníků, 
tak i přímý kontakt výrobce s uživateli.

Mauting letos s  květnu míří na nejprestižnější veletrh svého 
oboru IFFA do Frankfurtu,  kde bude již po sedmé prezentovat  své 
inovace, technologie, produkty a služby z oblasti celého výrobního 
řetězce masného průmyslu.

Ing. Martina Němcová , Marketing manager
Foto: Archiv Mauting s.r.o.

V této nové rubrice chceme našim občanům postupně představit místní podniky, restaurace či penziony.  Do tohoto čísla jsme vybrali fi rmu 
Mauting s.r.o., jednu z prvních porevolučních fi rem, která v současné době zaujímá významné místo v regionu. 

Mauting s.r.o.

Představujeme místní soukromé firmy
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Jak se vám žije v Hlohovci?
V této rubrice se chceme zaměřit na 

skupinu lidí, kteří v Hlohovci vždy nebydleli, 
někteří se sem přiženili či přivdaly, jiní se při-
stěhovali z jiných důvodů, šli za prací či lep-
ším životním prostředím. Jak vidí nás „domo-
rodce“ a jak se jim líbí v obci? To se pokusíme 
zjistit prostřednictvím otázek, na které tento-
krát odpovídali manželé Jarka a  Ján Repovi 
z domu č. 13 na ulici Dědina.

Jak ste se ocitli v Hlohovci?

Bylo to sledem událostí, jak to už v životě 
bývá, v  roce 2006. Manžel byl dlouhodobě 
pracovně v  zahraničí, dcera šla studovat VŠ 
a syn Michal ukončil ZŠ. Řešili sme otázku, ja-
kou SŠ má syn studovat. Když se zhoršil zdra-
votní stav mého otce, bydlícího v Zaječí, za-
čali jsme přemýšlet o alternativě SŠ v blízkém 
okolí. „Zvítězila“ Hotelová škola v  Sedleci. 
Řekli jsme si, syn bude studovat a já pomůžu 
mamince s péčí o otce. 

Původně jsme chtěli bydlení řešit pod-
nájmem RD někde poblíž Sedlece nebo Mi-
kulova či Valtic. Nakonec si manžel nedovedl 
představit, že budeme podnájemníci, a  tak 
jsme se rozhodli koupit nemovitost.

Je zajímavé, že o obci jménem Hlohovec 
jsem vůbec nevěděla, i  když jsem v  dětství 
trávila prázdniny u babičky a dědy v Nových 
Mlýnech. Přátelům na Slovensku když jsme 
řekli, že se stěhujeme do Hlohovce, tak jen 
odpověděli, že to není daleko, mysleli Hloho-
vec u Trnavy, asi 65 km od Trenčína.

Byla pro vás velká změna přestěhovat 

se do naší obce?

Nebylo pro nás lehké se přestěhovat do 
ČR. Bylo to problematické, neboť v  té době 
občané Slovenska nemohli v  ČR koupit ne-
movitost. V krátké době jsme museli prodat 
náš dům v  Trenčíně a  koupit „nějaký“ dům 
tady na Moravě. Dům v Trenčíně „ vlastnoruč-
ně „ postavil manžel a  byl splněním našeho 
snu o bydlení. Bydleli jsme v něm deset let. 
S  Hlohovcem tady na Moravě a  našim bý-
valým domem v Trenčíne nás váže spojitost 
- a to barva. Byl modrý a byl to první modrý 
dům v  celém Trenčíne i  okolí. Kolemjdou-
cí lidé říkávali: „Pěkný dům, až na tu barvu.“ 
Před dvaceti lety byl v Trenčíně každý nový 
dům žlutý, nebo okrový. Barvu fasády jsem 
vybrala podle obrázku domu z  časopisu 
„Dom a  zahrada“. Jaké bylo mé překvapení, 
když při první návštěvě Hlohovce jsem tento 
dům našla na začátku obce, naproti hřbitovu.

S domem „u Duncků“, kde teď bydlíme, se 
váže ještě jedna příhoda. V době, když jsme 
ještě ani nepřemýšleli o stěhování, bylo mým 
koníčkem sledování trhu s nemovitostmi. Za-
ujal mě dům s kamny. Jedny byly modré, jako 
náš dům v Trenčíne, a druhé bílé. Dům mne 
chytl za srdce! Přesně si pamatuju, jak jsem 
manželovi řekla, že přesně takový dům bych 
chtěla! To ta kamna! (Snad to byla připomín-
ka na manželovu babičku - její fotka se sta-
rými kamny visí u nás v kuchyni.) Vždy jsem 
chtěla starý dům se starobylými kamny mít. 

Je to srdce domu. 
A tenhle dům byl znovu k prodeji v roce 

2006!! Nastěhovali jsme se 26. srpna 2006. 
Zažili sme naše první hody v Hlohovci. Vzpo-
mínám, jak nám naše sousedka paní Trčková 
přinesla ochutnat „plesné tašky“. Nikdy sme 
o takovém jídle neslyšeli.  Myslela jsem si, že 
to bude plněné plesnivým sýrem Nivou.

Překvapilo vás něco na naší obci nebo 

jejích občanech v prvních měsících po pře-

stěhování? 

Na obci Hlohovec nás na první pohled za-
ujala čistota. Upravené ulice, rozkvetlé před-
zahrádky bez plotů, naleštená okna domů. 
(Umývání oken můj koníček není.  )

Jak vás přijali místní občané? Myslíte 

si, že máme my „hlohovčané“ nějaké re-

zervy v tom, jak přijímáme nové občany? 

Co by šlo změnit?

Po nastěhování jsme jako první upravo-
vali předzahrádku. Bylo slunečné, velmi tep-
lé září. Z města jsem nebyla zvyklá, že se lidé 
na potkání zdraví. Odnesla si to moje záda, 
jak mne pokaždé seklo, když mne při kopání 

„neočekávaně“ někdo pozdravil. Vždyt víte, 
jak je ulice Dědina široká a jaký je tam ruch. 
Z protější strany ulice jsem dostala „doporu-
čení“, že je třeba zahrádku polévat, nejlépe 
burčákem. Já na to, že žádný nemáme. Jaké 
bylo moje překvapení, když později někdo 
zazvonil a dostala jsem pozvání na (okamži-
té!!) ochutnání burčáku. Tak jsem se sezná-
mila s prvními Hlohovčany - rodinou Josefa 
Kurky.

Děkujeme manželům Repovým za odpo-
vědi a přejeme ještě hodně splněných přání 
a plno příjemných zážitků s občany naší obce. 

Pan Ján Repa, hydrolog, středoškolský 
pedagog, tlumočník a překladatel, je poetic-
ká duše, jak nám o něm prozradila jeho paní. 
Rád píše básně, které ukládá do šuplíku. Na 
základě svých dojmů z  monitorovací mise 
v Bosně a Hercegovině a pobytu v Makedonii 
v letech 1994-1999 vydal v roce 2001 básnic-
kou sbírku Básně plnou temných obrazů dní 
prožitých v těchto oblastech. Pro zajímavost 
uvádíme ukázky některých jeho básní a pře-
jeme hodně inspirace v dalším tvoření. 

Hana Sítková
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Moja stará teta

bola najlepšia na svete
naučila ma modlitbičku
pred spaním sme si ju opakovali
Anjeličku môj stážničku, opatruj moju dušičku

Mala ťažký život
sama, s chromou rukou a bez vlastných detí
Pomáhala ich ale opatrovať druhým
až kým nevyleteli

Starala sa o dedinskú kaplnku
krásne ju vyzdobila kvetmi
sadla si na lavičku, mala zavreté oči
anjeli ju ovievali krídlami

Čo by som chcel?

Detstvo jednoduché a čisté, 
také veseločiare
Mamu a otca ako sa usmievajú
Večer s babkou pri pukotajúcom 
šporáku na dedine
Starý dvor ako nekonečno
 a omastený chleba s cibuľou v ruke
Vandrovky do lesov pri ohni 
s kamarátmi a gitarou
Prvého kocúra a psa Maxa
....
A moje deti ich malé ručičky 
pri prechádzkách v mojej dlani

Ján Repa

Ze sportu

Trenérem roku 2015 se stal Antonín Koryčánek

Aktuální výsledky fotbalových soutěží

Okresní fotbalový svaz v Břeclavi vyhlásil 
v roce 2015 již desátý ročník ankety „Fotbalista 
roku“. Posláním této akce bylo ocenit sportov-
ce, kteří svými sportovními výkony reprezen-
tují fotbalové oddíly našeho okresu, případně 
vytvářejí podmínky pro rozvoj hnutí v našem 
regionu. Prostřednictvím ankety byli veřejnos-
ti představeni ti, kteří propagují dobré jméno 
fotbalu - hráči v  kategoriích žáků, dorostu 
a  dospělých, trenéři, rozhodčí a  funkcionáři. 
Galavečer okresního fotbalu, na který se sjelo 
na 34 oceněných fotbalových 
sportovců z  celého Břeclav-
ska, proběhl v sále boleradic-
kého divadla koncem ledna 
letošního roku a slavnostního 
předání se zúčastnila také sta-
rostka naší obce RNDr. Marie 
Michalicová. Vítězové jednot-
livých kategorií byli vybráni 
ze 150 návrhů a mezi nimi se 
v kategorii Trenér roku objevil 

Další výsledky nalezenete na is.fotbal.cz

Muži „A“ - I.B třída sk. C

také Antonín Koryčánek, dlouholetý trenér 
našeho fotbalového oddílu TJ Sokol Hloho-
vec. Je trenérem licence B, tedy třetí nejvyšší 
možné, trenérství se věnuje již pomalu 25 let 
a po celou dobu zůstal věrný hlohoveckému 
fotbalu. Po většinu tohoto času vykonával 
i funkci předsedy TJ Sokol, a proto jakékoli dal-
ší nabídky odmítal. Jak sám tvrdí, považuje se 
za „trenéra pro všechno“, věnoval se mládeži 
i  hlohovecké fotbalové špičce a  v současné 
době je trenérem „A“ mužstva.  Za největší 

úspěch považuje tento příběh: „Když jsem 
nastoupil na kurz trenérů do Brna a představil 
se, bylo mi odpovězeno…“ „Á, další vesničan, 
tak to v krajské soutěži vydržíte dva roky.“ „No 
a my jsme tam vydrželi třináct let a nyní se do 
krajské soutěže opět vracíme včetně dorostu 
a úspěšní jsou také žáci, kteří vyhráli přebor-
níka okresu.“ Hlohoveckému fotbalovému 
klubu se pod vedením A. Koryčánka podařilo 
v průběhu minulých let dosáhnout na mnohá 
vitězství a  zorganizovat také mnoho úspěš-

ných akcí, takže jak on sám bi-
lancuje, mělo jeho působení 
ve fotbalu v  Hlohovci smysl. 
Jménem redakce Naší dědiny 
i  obce Hlohovec přejeme panu 
Koryčánkovi  hodně trpělivosti 
a elánu do další trenérské práce 
s  hlohoveckou fotbalovou mlá-
deží a ještě mnoho sportovních 
úspěchů. 

Hana Sítková

Bývala na manzardke
celý život zmestený do jednej izbietky
niekedy stačí tak málo

Nosieval som jej tam vodu, uhlie, drevo
a ku koncu vždy aj jedno čierne pivo
Už mi dávno odišla medzi tých svojich anjelov

Moja stará teta
anjelík môj strážny
pohladkaj ma ešte raz
predtým ako zaspím
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SPOLEČENSKÁ RUBRIKA

Recyklovat je nejen správné, ale také snadné 

Leden
Wunschová Marie    85 let
Hluchá Marie   86 let
Kůrková Marie   70 let
Šenková Terezie   89 let
Haarová Naděžda   85 let
Pekárková Anežka   98 let

Únor
Štěpánková Ludmila  88 let
Zoubková Anna   83 let
Drobiličová Marie   60 let
Nejeschlebová Ludmila  70 let

Březen
Dvořáčková Františka  80 let
Grunská Marie   70 let
Vlašic Lubomír   60 let
Bartolčicová Marie   90 let
Slunská Marie   70 let
Bartolčic Jan   70 let

Blahopřejeme
Jménem všech spoluobčanů si dovolujeme blahopřát všem jubilantům, kteří svá životní jubilea oslavili letos v listopadu a prosinci

Vítání nových občánků

Kulturní komise Zastupitel-
stva obce Hlohovec připra-
vuje obnovení tradice Vítání 
občánků. První slavnost se 
uskuteční v  červnu 2016 pro 
děti narozené od září 2015 do 
března 2016. Zájemci z  řad 
zákonných zástupců dětí, při-
hlaste se na obecním úřadě 
u paní Jitky Lípové nejpozději 
do konce května. 

Vítáme mezi námi

V lednu se narodila Sabina Drobiličová (ulice Lednická) rodičům Ludmile 
a Tomášovi Drobiličovým a  Tina Radkovičová (ulice U rybárny) rodičům 
Veronice a Radkovi Radkovičovým.
V únoru se narodil Stanislav Koňařík (ulice Šulaperk) rodičům Lucii a Pav-
lovi Koňaříkovým a Tomáš Volejník (ulice Chalupky) rodičům Petře a To-
mášovi Volejníkovým.
V březnu se narodil Josef Bartolčic (ulice U sadů) rodičům Michaele Vališo-
vé a Josefu Bartolčicovi.

Opustili naše řady
Se smutkem jsme se rozloučili s našimi spoluobčany.

Pan Jaroslav Vlk zemřel dne 2. 1. 2016 ve věku 78 let.
Paní Libuše Vlašicová zemřela dne 23. 3. 2016 ve věku nedožitých 81 let.
Paní Božena Giričová zemřela dne 26. 3. 2016 ve věku 68 let.

Jménem redakce vyjadřujeme všem pozůstalým upřímnou soustrast.

• Ve společenské rubrice blahopřejeme naším spoluobčanům slavícím v letošním roce 

kulatá životní jubilea, a to 60, 70, 80 a všem starším.

• Bližší osobní údaje osob uváděných ve společenské rubrice nezveřejňujeme v souladu 

se zákonem č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů a o změně některých zákonů, 

ve znění pozdějších předpisů.

• Zveřejňujeme pouze informace, které má k dispozici ohlašovna obyvatel Obecního 

úřadu Hlohovec ke dni uzávěrky.

• Společenskou rubriku připravuje Jitka Lípová

Do jedenáctého roku fungování vstupuje 
v roce 2016 v České republice systém zpětné-
ho odběru a recyklace vysloužilých elektro-
spotřebičů. Je to stejný systém, jako ve zbytku 
Evropy. Každý z nás může díky němu zdarma 
odevzdat svá vysloužilá elektrozařízení na 
místa odběru s tím, že budou řádně recyklo-
vána.

ELEKTROWIN, největší český kolektivní 
systém pro sběr a  recyklaci elektroodpadu, 
už vytvořil na 13 000 míst zpětného odběru. 
Jejich prostřednictvím lidé odevzdali téměř 
15  000 000 vyřazených elektrospotře-
bičů o hmotnosti více než 245 000 tun. 

Dosloužilo i  vám doma některé 
elektrozařízení? Nevyhazujte je do běž-
ného komunálního odpadu. Odložte je 
na sběrné místo, odkud bude odveze-
no k  ekologické recyklaci. Získané su-
roviny dále poslouží při výrobě nových 
spotřebičů.

Sběrná místa, kam můžete vy-

sloužilá elektrozařízení odložit:

- Sběrné dvory měst a  obcí – na 

nich můžete spotřebiče odevzdat bez 
ohledu na místo bydliště. 

- Prodejny elektro – prodejci jsou povinni 
převzít staré spotřebiče při nákupu nové-
ho zboží systémem „kus za kus“. Podle no-
vely zákona, která začala platit na sklonku 
roku 2014, musejí obchody s  prodejní 
plochou větší než 400 m2 odebrat i malý 
spotřebič, jehož rozměry nepřesahuje 
25 centimetrů, aniž byste byli nuceni kou-
pit si nový.  

- Vybrané servisy – rovněž odebírají spo-

třebiče k recyklaci. V rámci projektu „Jsem 
zpět“ www.jsemzpet.cz můžete dokonce 
pomoci dobré věci. Pokud přinesete star-
ší, ale stále plně funkční elektrospotřebič, 
a ten projde přísnými zkouškami, můžete 
ho věnovat některé neziskové organizaci, 
například Fondu ohrožených dětí. 

- Dobrovolní hasiči - se sběrem spotřebičů 
pomáhá také už více než 1000 hasičských 
sborů po celé republice. 

- Města a obce podle zákona musejí nejmé-
ně dvakrát ročně zorganizovat svoz ne-

bezpečného odpadu, do kterého patří 
i vysloužilá elektrozařízení. 

Společnost ELEKTROWIN také or-
ganizuje akce, při nichž můžete za 
odevzdaný spotřebič získat dárek – na-
příklad v  podobě slevy na vstupném 
do ZOO nebo do muzea. Sledujte pro-
to pozorně internetové stránky www.
elektrowin.cz a  facebookový profi l 
Recyklace je legrace, kde najdete vždy 

aktuální informace. Třídění odpadu a jeho využití při tvoření v  MŠ. Foto: Archiv MŠ.
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Inzerce

Vážení čtenáři, přispěvovatelé a příznivci zpravodaje Naša dědina, 
pokud máte zájem v příštích číslech zpravodaje zveřejnit svůj inzerát komerčního charakteru, nabízíme Vám možnost zaplacení reklamní 

plochy. Získané prostředky budou využity výhradně na úhradu nákladů spojených s vydáváním našeho zpravodaje a na podporu kulturních 

akcí v naší obci. Nabídku spolupráce dohodnete na kontaktech redakce: telefon 519354103, e-mail: lipova@hlohovec.cz.

Ceník inzerce ve zpravodaji Naša dědina:

  celá strana (½, ¼, 1/8, 1/16 strany)  stojí 6 000 Kč (3 000, 1 500, 1 000, 500 Kč)
  logo: na straně obalu (ostatní strany) stojí 1 000 Kč (500 Kč)

NOVÝ PRAKTICKÝ LÉKAŘ 
VE VALTICÍCH

Od 1. dubna 2016 zahajuje MUDr. Slavomír Šmíd provoz své ordi-
nace praktického lékaře na ulici Mikulovská 151, Valtice (původně 
Ordinace v zelené zahradě). MUDr. Šmíd přebírá do své péče stá-
vající pacienty (dříve MUDr. Hany Fialové).
Ordinace MUDr. Šmída nabízí dále registraci nových pacien-

tů, péči o pacienty s cukrovkou, měření EKG a monitoring tla-

ku krve, poradenství v oblasti cestovní medicíny a očkování, 

závodní péči, možnost objednání na konkrétní čas aj.

Ordinační hodiny:
pondělí: 8 - 13 h akutní  13 – 15 h objednaní pacienti
úterý :  8 - 13 h
středa:    12 – 18 h objednaní pacienti
čtvrtek: 8 - 13 h akutní 13 – 15 h objednaní pacienti
pátek:  8 - 11 h akutní  11 – 13 h objednaní pacienti

Více informací na www.medicpro.cz 

nebo telefonním čísle 721 412 772.

JAK BÝT VČAS INFORMOVÁN 
O PLÁNOVANÉM „BEZPROUDÍ“

11. a 12. dubna došlo v naší obci k plánovanému přerušení do-
dávky elektrické energie z  důvodu pravidelné údržby elektric-
kých zařízení. Firma E. ON, která je za odstávku zodpovědná, 
prostřednictvím obecního úřadu o tom s dostatečným časovým 
předstihem informovala občany oznámením na vývěsce u obec-
ního úřadu, na webových stránkách obce a dále hlášením obec-
ního rozhlasu. Přesto se našli občané i fi rmy, které nás v den od-
stávky bombardovali dotazy, co se děje nebo proč není proud 
vypnutý tak, jak je to uvedeno v oznámení.
Proto považujeme za nutné sdělit, že obecní úřad, který pouze 
zprostředkovává informaci 
o bezproudí,  nemá s průběhem odstávky nic společného a s veš-
kerými dotazy je třeba se obrátit přímo na E. ON, a to buď telefo-
nicky na číslo 800 77 33 22 nebo mailem na info@eon.cz.

Na základě našich osobních zkušeností bychom všem, kteří chtějí 
být správně a včas informováni o plánovaných odstávkách, do-
poručili zaregistrovat se na stránkách E. ON, kde mohou požádat 
o zasílání takových informací.
Postup pro registraci je takový:
zadat adresu: www.eon.cz
vybrat na horní liště – domácnosti (případně podnikatelé)
rozkliknout „můj E. ON účet“, „registrace nového účtu“ – „regist-
rovat se“ – zde vyplnit všechny potřebné údaje, jako je e-mail, 
telefon, vámi zvolené heslo a kontrola hesla (zadat pro kontrolu 
to samé heslo).
Dále zvolit jednu z možností:
- mám před sebou fakturu
- nemám před sebou fakturu.

Z faktury opsat číslo místa spotřeby a variabilní symbol a z obráz-
ku na webové stránce ověřovací kód.
Pak už jen odeslat.
Na vámi zvolenou mailovou adresu obdržíte přihlašovací jméno 
a poštou zase heslo. S těmito přístupovými údaji se pak dostane-
te do svého účtu na výše uvedených webových stránkách.

Zde se kromě plánovaných odstávek, které vám E. ON bude po-
sílat i přímo na váš mail, dozvíte např. aktuální stav vašich plateb, 
elektronickou fakturu (o výši doplatku či přeplatku se tak dozví-
te bezprostředně po odečtu stavu vašeho elektroměru), uvidíte 
grafi cké znázornění historie vašich spotřeb, dále můžete využívat 
benefi ty a se slevou další služby.
Registrovat se mohou nejen domácnosti, ale i podnikatelé.
Služba je to velmi užitečná, což jistě ocení všichni, kteří nesledují 
informace obecního úřadu a bývají pak zaskočeni, když zjistí, že 
jim nejde proud.

Marie Sítková
referentka OÚ Hlohovec
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Fotogalerie kulturních a jiných akcí

Krojovaná chasa, společné foto.Krojovaná chasa, společné foto.

Projektový den v ZŠ - malí kuchtíci pohostili celou školu.Projektový den v ZŠ - malí kuchtíci pohostili celou školu. Krojový ples, slavnostní pochod.Krojový ples, slavnostní pochod.

Dětský karneval.Dětský karneval. Školní ples, slavnostní polonéza.Školní ples, slavnostní polonéza.

9. Reprezentační školní ples  ZŠ Hlohovec a ZŠ Lednice.9. Reprezentační školní ples  ZŠ Hlohovec a ZŠ Lednice. Benefi ční akce Na Veliků noc.Benefi ční akce Na Veliků noc.


